
RECULL
DE PREMSA

Dimarts,
28 de Març de 2017



Edició de Girona
DIMARTS · 28 de març del 2017. Any XLII. Núm. 14230 - AVUI / Any XXXIX. Núm. 13100 - EL PUNT

1,20€

1
7
9
2
2
2
-1

1
5
8
0
8
9
w

1
7
9
4
1
2
-1

1
5
9
4
0
8
w

NEGATIVA · El Ministeri
d’Hisenda es planteja refusar
la quitança del 45% del deute

FINAL · L’última pròrroga
acaba dijous i el rector dubta
que sigui legal trencar els acords

L’Estat posa el parc
de la UdG a un pas
de la liquidació

El Parc Tecnològic de la UdG arrossega un deute de 42,3 milions i és en concurs de creditors des del 2015 ■ J. SABATER

UNIVERSITAT P6-7

POLÍTICA MUNICIPAL P15

Els regidors del PDeCAT renuncien a
estar en el govern i acusen l’alcalde, Juli
Fernández (PSC), de forçar la rupturaEls regidors del PDeCAT, ahir en la roda de premsa ■ E.A.

Trencament
definitiu del pacte
de Palafrugell

Limitaran l’espai de les
terrasses a la Rambla

Girona P8

Un grup d’afectats pels possibles
canvis es concentren aprofitant el ple

Serveis P14

Unes seixanta persones van assistir a l’acte ■ M. LLADÓ

Protesta a Roses pels
serveis a les platges

L’ESPORTIU

El Girona també vol
la copa Catalunya

Futbol 
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La polèmica per la trami-
tació dels serveis i activi-
tats durant els cinc anys
vinents a les platges de Ro-
ses va fer un pas més ahir
amb una concentració
d’una seixantena de per-
sones davant l’ajunta-
ment aprofitant la cele-
bració del ple. Entre els
participants hi havia l’em-
presa i treballadors de l’ac-
tivitat de surf de vela, que
possiblement no podrà
desenvolupar-se aquest
estiu, si es manté sense
canvis el pla d’usos que
s’està tramitant. També hi
havia comerciants de San-
ta Margarida, que critica-
ven la pèrdua d’una activi-
tat en aquest sector del
municipi, i qüestionaven
que aquest pla d’usos no
havia recollit les seves pro-
postes per permetre més
activitats al passeig de la
Marina amb l’objectiu de

no deixar tant d’espai lliu-
re als venedors il·legals del
top manta (l’estiu passat,
aquests comerciants ha-
vien proposat per exemple
un petit trenet turístic al
passeig). Els concentrats
van demanar la dimissió
de Pàramo i una estirada
d’orelles al regidor d’Es-
ports, J.M. Fernández, i la
concentració es va dissol-
dre quan va començar el
ple, tot i que una part dels
concentrats van anar a la
sessió.

Al matí, l’alcaldessa
Montse Mindan, també ha-
via respost a les crítiques
de l’oposició, que acusa el
govern municipal d’haver
actuat amb secretisme i
voluntat d’evitar el debat
(vegeu l’edició de dissabte
passat d’aquest diari).
Mindan va reiterar que to-
ta l’oposició havia rebut el
desembre passat les actes
de la junta de govern amb
aquesta tramitació i que,
per tant, tota l’oposició po-

dia consultar des d’aquell
moment la documentació
amb les propostes de canvi
que es plantejaven, “sense
cap tipus de secretisme”.
La proposta de pla d’usos
–diu Mindan– només es
tancarà després d’atendre
totes les al·legacions que es
presentin, però també
avança que s’han hagut de
denegar peticions d’activi-
tats per no acabar “priva-
titzant tota la platja”. L’al-
caldessa remarca que la
tramitació d’aquest pla
d’usos és competència de
la junta de govern, i insta
l’oposició a “fer un exercici
de memòria”, recordant al
PSC que així ho va fer quan
governava (el 2009), i tam-
bé al PP (quan formava go-
vern amb CiU el 2012).

Amb tot, Mindan confir-
ma que el govern atendrà
ràpidament la petició de
ple extraordinari que li re-
clama l’oposició, una peti-
ció que de fet no es pot de-
negar perquè la presenten

més d’una quarta part dels
membres del consistori.
En aquest sentit, els cinc
portaveus de l’oposició
(ERC, el PSC, el PP, C’s i
Unió) van formalitzar ahir
la seva demanda. Joan Pla-
na (ERC), com a portaveu
en aquest cas dels cinc

grups, va reiterar les críti-
ques i la falta de transpa-
rència amb la qual, segons
ells, ha actuat el govern.
Plana, tot i admetre que la
junta de govern té compe-
tència per fer aquesta tra-
mitació, va recordar al go-
vern que governa en mino-

ria, i que l’exigència dels
cinc grups és que no s’actuï
sense consultar-los en
qüestions d’aquesta im-
portància. Aquest és el mo-
tiu pel qual exigiran un ple
extraordinari i sotmetran
a votació una reprovació
del govern. ■

Concentració a
les portes del
ple de Roses

Esteve Carrera
ROSES

a Els afectats pels possibles canvis en els serveis a les
platges van fer visible la crítica al govern rosinc

Ni el PSC ni Unió, que hi van
votar en contra, ni C’s, que es
va abstenir, van voler fer front
comú en un tema que sem-
blava d’interès general per a
Roses: l’aprovació de la mo-
ció presentada pel regidor

La concentració havia estat convocada coincidint amb el ple ■ MANEL LLADÓ

d’Urbanisme, Carles Pàramo,
per demanar a l’Estat que ce-
deixi l’ús de la part baixa de
les instal·lacions de la base
militar del Pení (part que dei-
xarà de ser utilitzada pels mi-
litars) per situar-hi alguns

dels serveis del Parc Natural
del Cap de Creus. Pàramo ja
havia iniciat aquesta petició
el 2012, quan era diputat al
Congrés de Madrid. Final-
ment, hi van votar a favor els
grups del govern, ERC i el PP.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Moció per demanar a l’Estat una part de la base del Pení

L’àrea d’Acció Social i Co-
operació de l’Ajuntament
de Torroella de Montgrí ha
iniciat el procés per redac-
tar un nou pla municipal
d’igualtat. Per fer-ho, es
partirà d’un document ini-
cial elaborat fa deu anys

La regidora d’Acció So-
cial i Ciutadania, Roser
Font, explica que “el mo-
tiu principal que ens ha
portat a reprendre el pro-

jecte és que la realitat ens
mostra que continua ha-
vent-hi deficiències i la
igualtat d’oportunitats
continua sent un objectiu
a assolir”. S’ha elaborat
una mostra representati-
va de 150 dones del muni-
cipi, per franges d’edat,
nacionalitat d’origen, i al-
tres paràmetres, a les
quals s’ha enviat una en-
questa. El document final
es complementarà amb la
creació d’una taula muni-
cipal d’igualtat, un espai
de participació ciutadana
des d’on es treballaran les
polítiques d’igualtat i es
promourà l’execució dels
objectius proposats en el
pla de treball. ■

J.T.
TORROELLA DE MONTGRÍ

Torroella revisa, deu
anys després, el pla
municipal d’igualtat

a Es vol fer amb
la participació
ciutadana i es crearà
una taula d’igualtat

El grup municipal de Guí-
xols des del Carrer (GdC),
a l’oposició a l’Ajuntament
de Sant Feliu, preguntarà
en la sessió plenària muni-
cipal d’aquest dijous per
les noves obres que s’estan
duent a terme a la part
posterior de l’hotel Eden
Roc, concretament les que
s’estan fent a la part poste-
rior del complex que dona
al camí de ronda entre la
punta de Garbí i el Port

Salvi.
La formació entén que

la servitud de pas del camí
de ronda, que discorre per
la zona de domini públic
maritimoterrestre, queda
afectada per la remodela-

ció de les habitacions, que
“en algun cas fins i tot
sembla que s’estan am-
pliant”. A més, GdC censu-
ra que el camí està tancat i
que s’utilitza com a zona
de càrrega i descàrrega de

la pròpia obra, tot i que al
tram fa anys que s’hi pro-
hibeix l’accés pel risc es-
tructural que l’escala
adossada a l’edificació,
amb nombroses esquer-
des, s’esllavissi.

El grup, en un comuni-
cat, recorda que aquest es-
tabliment ja té “un llarg
historial pel que fa a in-
compliments i negligèn-
cies en relació amb la pro-
tecció i la preservació dels
espais públics”. De fet, in-
sisteixen, “encara té pen-
dent de complir una sen-
tència del TSJC de l’any
2014 que li requereix la
restauració d’una part del
camí de ronda a conse-
qüència d’unes obres fetes
sense permís”.

La formació, que també
va denunciar en el passat
abocaments d’aigües de
l’hotel directament al
mar, ja ha avançat que de-
manarà al govern munici-
pal que obri una altra in-
vestigació al respecte. ■

a El grup demana si
s’amplien habitacions
sobre la servitud del
camí de ronda

Guíxols des del Carrer
revisa l’obra a l’Eden Roc

E.A.
SANT FELIU DE GUÍXOLS

Les obres al tram de l’escala del camí de ronda ■ GDC
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PREU FUNDAT EL 1889Aquest diari utilitza 
paper reciclat en un 80,5%

Convergència surt del
govern de Palafrugell i
deixa el PSC en minoria

Els quatre regidors abandonen el socialista Juli Fernández i l’acusen de
«deslleialtat contínua i interessada» i d’enganyar-los amb la cessió de l’alcaldia3



S’enfronta a 43 anys
de presó després que
el Suprem tombés la

primera sentència. 
MARC MARTÍ

Repetició del judici
a l’expolicia

ANTONI ALCARAZ VA MATAR LA SEVA
CUNYADA A CALDES L’ANY 2013

4

14

OLLES DE FERRO FOS
Amb recobriment ceràmic vitrificat,
ideals per a guisats a foc lent

El Trueta crea
una sala d’espera
virtual per als
familiars durant
les cirurgies

Des de fa dues setmanes l’hos-
pital avisa per telèfon els acom-
panyants del pacient  minuts
abans que surti del quiròfan. 7

Un estudi
analitza la
mala relació de
Barcelona amb
Salvador Dalí

Oriol Pujol diu
que se sentia
«incòmode» amb
diners a Andorra

El ill de l’expresident declara
davant del jutge que va donar els
diners d’Andorra al seu germà Jordi
perquè els gestionés i assegura
que no en sabia la quantitat. 22

Sis famílies demanden
Lufthansa per l’accident
de Germanwings als
Alps francesos26

Roses es manifesta per
la polèmica de la platja
de Santa Margarida12

A més a DdG

El nombre
de morts per
accident de
trànsit torna
a créixer
a Girona

ELS DOTZE DEL PRIMER
TRIMESTRE SUPEREN ELS
DEL MATEIX PERÍODE DE 2016,
QUE JA VA SER ELEVAT

4

6

RICARD MAS QÜESTIONA
QUE EL PINTOR NO TINGUI UN
AEROPORT O UNA GRAN
AVINGUDA A CATALUNYA 

4

34

Uns brètols
trenquen els
retrovisors de 50
cotxes a Olot 10

Acte vandàlic al
gimnàs de Vidreres
amb màquines
destrossades 15

AVUI
AMB EL
DIARI

Suplement de 32 pàgines
amb consells de què fer i on anar
durant aquesta Setmana Santa
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DdG/ACN ROSES

■ La decisió de retirar de les
 platges la pràctica de la vela i seg-
ways i bicicletes del passeig ha ge-
nerat un enfrontament entre el
govern (CiU, GdP), l’oposició
(ERC, PP, PSC i Cs) i, ara, els veïns
de Santa Margarida que es van
manifestar aproitant que tenia
lloc, ahir a les vuit del vespre, el ple
municipal. Els veïns estan preo-
cupats perquè acabin amb l’es-
port nàutic que promouen des de
fa una dècada.

L’Associació de Comerciants i
la de Veïns d’Empuriabrava han
volgut visualitzar públicament el
seu malestar per la decisió muni-
cipal d’aprovar un Pla d’Usos i
Platges (-) en el qual es
contempla la supressió de l’activi-
tat de windsurf de les platges.
També es retiren els segways i bi-
cicletes del passeig. Es va aprovar
en junta de govern el mes de de-
sembre. 

Amb pancartes amb lemes
com «No al tràic d’inluències» o
«Volem navegar» es van manifes-
tar davant l’Ajuntament i a l’inte-
rior de la sala de plens on tenia
lloc el ple ordinari. 

Amb aquesta acció se sumen a
les queixes de l'oposició (ERC,
Unió, Cs, PP) per l'aprovació d'un
document que elimina activitats

turístiques.
El president de l’associació de

comerciants, Ricardo Moraes, diu
que com s’ha actuat mostra una
falta de comunicació i la decisió
política d'eliminar «les escoles
nàutiques que tenia a la platja del
Rastrell i Santa Margarida» dedi-
cades a l'aprenentatge d'esports
nàutics no motoritzats. També su-
posa eliminar, diuen, les entrades
i sortides que hi havia perquè po-
guessin practicar l'esport. 

Mesures per al top manta

Una altra queixa és que el pla no
aproita per cedir espais al passeig
marítim a restaurants, hotels i bo-
tigues per eradicar la venda am-
bulant il·legal, una proposta que
es va trametre al govern el juny
passat. «No hi ha cap apropament
cap a nosaltres ni cap a ningú
quan es prenen decisions que ens
afecten a moltes empreses del po-
ble», diu Moraes. Per això, dema-
nen que «relexionin abans de fer
mal a l'esport nàutic i a les perso-
nes que el practiquen». Demanen
que no siguin prepotents i escoltin
a tothom. 

En un altre ordre de coses,
l'Ajuntament de Roses va aprovar
al ple una moció per reclamar a
l'Estat que es compleixin les pro-
posicions no de llei aprovades al

Congrés el  i el  i se ce-
deixin part de les instal·lacions de
la base militar del Pení al Parc Na-
tural del Cap de Creus. El regidor
d'Urbanisme i exdiputat a la cam-
bra, Carles Pàramo, va assegurar
que el Ministeri de Defensa ha co-
mençat a replegar els efectius ae-
ris a les noves instal·lacions de la
part alta de la base i va alertar que

els antics ediicis començaran a
quedar abandonats si no s'hi fa
res. La proposta, impulsada per
CiU, reclama ara que es facin efec-
tius els compromisos adoptats i es
comenci a treballar per donar ús
a aquestes instal·lacions i evitar
que acabin saquejades com ha
passat amb altres complexos. La
moció va comptar amb el suport

de l'equip de govern, així com
d'ERC i el PP, a l'oposició. El PSC i
UMdC hi van votar en contra i el
regidor de C's es va abstenir. El
Congrés dels Diputats va aprovar
el novembre de  i l'abril de
 dues proposicions no de Llei
en les quals es reclamava que De-
fensa desafectés part de les
instal·lacions de la base militar.

Un grup de comerciants i residents es van concentrar davant l’Ajuntament perquè es reconsideri la decisió de treure el
windsurf, els «segways» i les bicicletes El consistori aprova reclamar a l’Estat que cedeixi part de la base militar del Pení

Veïns de Santa Margarida protesten per
la retirada de l’activitat de vela de la platja

La protesta dels veïns i comerciants de Santa Margarida, ahir a les portes de l’Ajuntament. ROSANA VIDAL

DdG FIGUERES

■Un any més el Festival Còmic de
Figueres segueix acostant al públic
grans humoristes de primer nivell
i variades propostes que aposten
per artistes del país, convertint-se
així en la cita de referència per als
amants de l'humor durant els dies
de vacances de Setmana Santa.
Del  al  d’abril Figueres acollirà
un total de  propostes,  d'elles
gratuïtes, en  espais diferents re-
partits per la ciutat.

El duet còmic australià The Um-
bilical Brothers format per David
Collins i Shane Dundas i la com-
panyia del clownrus Dimitri Boga-
tirev i la ucraïnesa Irina Ivanytska,
són els artistes internacionals que
encapçalen el cartell d'aquesta a

edició del festival. La companyia
de clowns russa instal·lada a Las
Vegas que va formar part del Cir-
que du Soleil, oferirà el seu espec-
tacle «Aga Boom» al Teatre El Jardí,
com ja va fer amb gran èxit de pú-
blic el . Per la seva part els aus-
tralians, reis del mim i l'slapstick i
tot un fenomen mundial a inter-
net, als principals festivals d'hu-
mor i en diferents canals de televi-
sió també tornen al festival per
mostrar el seu The Best Of en una
ocasió única a Cata lunya.

Guillem Albà serà el presenta-
dor de l'espectacle inaugural
acompanyat de l'Orquestra Mara-
bunta i donarà pas als diferents ar-
tistes que participaran en el tradi-
cional cabaret: The Umbilical
Brothers, Yolanda Ramos, Mali Va-
nili, Capa i Espasa i els Xuriguera i
Faixedas, que seran els encarre-
gats de maridar l'humor amb un
brindis especial d'aniversari per
inaugurar una cita empordanesa
d’allò més consolidada.

El Festival del Còmic
presenta la seva desena
edició amb 16 actuacions
El certamen tindra lloc
del 13 al 16 d’abril amb més
d’una desena d’espectacles
gratuïts en 11 espais diferents

P. ESPARCH GIRONA

■La secció quarta de l'Audiència
de Girona ha condemnat a  anys
i mig de presó Marlon Roberto
Castro per haver matat el març del
 un jove a ganivetades a una
zona boscosa de Colera, on també
va calar foc al cadàver. El tribunal
–seguint el veredicte del jurat po-
pular, que va declarar l'acusat cul-
pable d'assassinat i incendi– ha
imposat una pena de  anys i un
dia de presó per un delicte d'as-
sassinat i una altra pena d'un any
i mig de presó per un delicte d'in-
cendi forestal. També ha condem-
nat el processat a pagar una in-
demnització de més de .
euros als familiars de la víctima i
la meitat dels . euros de multa
per l'incendi a la Generalitat.

Així mateix, la sentència de

l'Audiència també recull la pena a
les tres acusades que van evitar el
veredicte del jurat popular. El fet
és que abans que el jurat es retirés
a deliberar, el iscal, l'acusació par-
ticular i les defenses van arribar a
un acord. Llavors, el magistrat del
cas va condemnar de viva veu Car-
men del Castillo a  any i mig de
presó per un delicte d'encobri-
ment, la seva illa, Esther Puig del
Castillo a  anys i mig per encobri-

ment i incendi, mentre que Dolors
Folch a  anys de presó per un de-
licte de lesions en concurs amb un
homicidi imprudent.

La sentència del crim de Colera
no és ferma i ara es pot recórrer in-
terposant un recurs al Tribunal
Superior de Justícia (TSJC). L'ad-
vocat de Castro, Sergio Noguero,
va explicar ahir que els propers
dies estudiarà la possibilitat de
presentar el recurs.

Condemnat a 16 anys i mig de presó
l’home que va matar un jove a Colera
La sentència de l’Audiència
també recull la pena a les tres
acusades que van evitar
el veredicte del jurat popular

L’acusat de matar un jove a Colera el març del 2014. ACN
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D. JIMÉNEZ GIRONA

� El portaveu d’En Comú Podem
al Congrés, Xavier Domènech, va
presentar ahir a Barcelona la seva
candidatura tant per a l’executiva
com per la coordinadora nacional
del nou partit dels comuns (Bar-
celona En Comú, ICV, EUiA i Po-
dem). El  d’abril tindrà lloc l’as-
semblea fundacional, dia en el
qual es podrà acabar de votar pre-
sencialment els dos òrgans de la
direcció que pilotaran la transició.
De l’ al  d’abril també es podrà
votar telemàticament. Ho poden
fer els inscrits al web d’Un País En
comú, prèvia validació del DNI
per evitar les duplicitats. Domè-
nech va presentar les candidatu-
res als dos òrgans. En el cas de la
junta executiva, l’encapçala ell
mateix, mentre que a la coordina-
dora nacional la lidera Ada Colau,
en una llista on també hi ha –de
moment– quatre noms gironins. 

El líder de Podem a Catalunya,
Albano Dante Fachin, també ha
presentat la seva pròpia candida-
tura. En el cas de l’Executiva, la li-
deraria la diputada per Girona al
Congrés, Marta Sibina. També els
crítics amb la direcció han pre-
sentat una llista pròpia formada
majoritàriament per dones.  

L’executiva estarà formada per
 membres i les candidatures
han de tenir un màxim de 
noms, inclòs el cap de llista. La
coordinadora nacional estarà for-
mada per  membres i les can-
didatures han de tenir un màxim
de  noms, inclòs el cap de llista. 

Les llistes presentades són
obertes i es votarà les persones,
seleccionant qui queda fora i l’or-

dre dels seleccionats. La resta de
membres de la llista sortiran d’al-
tres candidatures. Així, en el cas
de l’executiva, entre els  noms

presentats per Domènech hi ha el
membre del Consell Ciutadà Es-
tatal de Podem, Vicenç Navarro.
Amb un terç d’independents,
també inclou persones dels par-
tits impulsors, com el primer ti-
nent d’alcalde, Gerardo Pisarello
(Barcelona en Comú), el coordi-
nador d’EUiA, Joan Josep Nuet,
els dos coordinadors d’ICV, Marta
Ribas i David Cid, i l’eurodiputat
ecosocialista Ernest Urtasun.

Pel que fa a la coordinadora na-
cional, estarà liderada per Colau
i compta amb quatre gironins: el
regidor d’ICV a Blanes i  coordi-
nador d’ICV de les comarques de

Girona, Víctor Catalán; l’exregidor
d’Olot Llorenç Planagumà (can-
didat d’ICV-EUiA a les municipals
del ); el professor de dret
constitucional de la UdG Marco
Aparicio; i l’actual assessora de
comunicació de l’alcaldia de Bar-
celona Marina López. A banda,
destaquen la sindicalista Rosa Ca-
ñadell, la tinent d’alcalde de Bar-
celona, Janet Sanz, o l’activista
cultural Pere Camps, entre altres.

Pel que fa a la llista de Podem
Catalunya, la diputada gironina
Marta Sibina (i parella de Fachin)
encapçalarà la proposta per a
l’executiva d’un llistat amb 

noms. A més de Sibina, s’inclou el
mateix Fachin. També han pre-
sentat la llista per a la coordina-
dora nacional que, asseguren,
han estat escollits íntegrament
pels cercles de Podem i «sense cap
d’intervenció de la direcció». En-
tre els noms hi ha sis gironins:
Macarena Martínez de Girona;
María del Carmen Fossati de
Riells i Viabrea; Xavier Reñaga
Mussi de Blanes; Félix Marmol de
Figueres, Jaume Taberner de
Riells i Viabrea; i Ricardo Héctor
Moraes Moratorio de Roses. 

Divisió a Podem amb dues llistes
En paral·lel, des del sector més
crític de Podem Catalunya s’ha
presentat una altra llista a l’execu-
tiva. En aquest cas liderada per la
diputada de CSQP Jéssica Al-
biach, que va dimitir de l’executi-
va quan Fachín va prendre amb el
control de la direcció. La llista,
Juntes Podem, formada majorità-
riament per dones, també inclou
el secretari general de Podem a
Barcelona, Marc Bertomeu, el
qual va ser apartat de la direcció.
La llista té  noms i podria com-
plementar la de Domènech. De-
fensen «un Podem fort i il·lusio-
nant, que alhora evita el conlicte
intern permanent», a més de re-
presentar «el Podem constructiu,
des de l’honestedat i proximitat».

D’altra banda, pel que fa al nom
del nou partit, es preveia que es
votés ins al dia de l’assemblea
però s’ha decidit a esperar des-
prés de l’assemblea. Aquell dia sí
que es votarà el codi ètic i el cos
ideològic amb unes . esme-
nes que es debatran i votaran.  

El portaveu d’En Comú Podem al Congrés, Xavier Domènech, presenta la seva candidatura a l’executiva del nou partit i de la
coordinadora nacional El líder de Podem, Albano Dante, presenta també una llista encapçalada per la gironina Marta Sibina

Quatre gironins opten a la direcció dels
«comuns» en una llista amb Ada Colau

Alguns dels integrants a la candidatura de Xavier Domènech, agrupats amb el nom En Comú Podem. ACN/NÚRIA JULIÀ

Les llistes són obertes i 
els inscrits podran votar
presencialment el 8
d’abril, dia de l’assemblea,
o per internet des del dia 1

J.R. LES LLOSSES

� Tres motoristes van ser denun-
ciats el cap de setmana passat per
circular per un corriol prohibit,
fora de pista, prop del Pujol de
Llentes, al municipi de les Llosses.
Agents forestals van veure a cinc
motoristes circulant-hi, però dos
d'ells es van escapar. Dels altres
tres un va relliscar i els altres dos

van ser interceptats. 
En concret, tots tenien els pa-

pers en regla, però van ser denun-
ciats pels agents per la infracció
que estaven cometent, circular
fora pista per un corriol prohibit,
uns fets que es tan considerats
com una falta administrativa.
Aquesta acció també va suposar
als motoristes un comís en dipò-
sit, que suposa que els propietaris
s'acaben quedant les motocicle-
tes. En els darrers mesos els excur-
sionistes ja s'han queixat de la fre-
qüència amb què alguns motoris-
tes incompleixen les normes de
circulació pel medi rural.

Denuncien tres
motoristes per circular
fora pista a les Llosses 
Conduien per un corriol
prohibit prop del Pujol de
Llentes i van ser denunciats
per infracció administrativa

CUJEDA
Resaltado



MARC VERDAGUER GIRONA 

� «No li interessen els diners, ni la
fama, només vol ser campió del
món». El responsable de curses de
Yamaha, Lin Jarvis, deineix així
Maverick Viñales en una sentència
que surt a la crònica del diari El
País sobre la victòria del pilot de
Roses diumenge a la nit a Qatar.
Una demostració de serenitat de
l'empordanès en una cursa mar-
cada per la pluja que, per si algú en-
cara no ho tenia clar, ha fet el salt a
Yamaha disposat a lluitar pel títol
del món a què feia referència Jarvis
ja aquest primer any. La sang freda
de Viñales no va sorprendre l'en-
viada especial a Qatar del diari ma-
drileny - «Es va prendre la cursa
amb l'experiència necessària. Per-
què sabia que tenia millor ritme
que tots els seus rivals i perquè no
hi ha pitjor medicina que posar-se
nerviós i avançar més de pressa del
compte» -, però sí que, segura-
ment, la solvència de la victòria de
Viñales va deixar més parat qui no
hagués mesurat bé el talent del pi-
lot de Roses.

«Viñales és un problema real per
a tots els rivals, perquè aquest any
pilota una Yamaha...», acabava el
seu article el diari esportiu de refe-
rència a Itàlia, La Gazzeta dello
Sport, que com el seu homòleg a
França, L'Équipe, no escatimava
elogis per a un pilot que, de sobte,
han vist qu havien de situar amb,
com a mínim, les mateixes opcions
de guanyar el títol que Marc Már-
quez o Valentino Rossi. «La tem-
pesta no va fer tremolar Maverick
Viñales», escrivien en el prestigiós
diari esportiu francès mentre que
a La Gazzeta, històric aparador al
món de les victòries del vuit cops
campió mundial, no van dubtar a
titular: «Qatar, un fabulós Viñales!
Colpejats Rossi i Dovizioso». A An-
glaterra i, ins i tot als Estats Units
orfes ara dels grans pilots de les
epoques de Kevin Schwantz  i Way-
ne Rainey també es podien llegir
cròniques plenes de bones parau-
les sobre la victòria de Maverick Vi-
ñales al circuit de Losail. «La nova
vida de Maverick Viñales de Yama-
ha comença amb una victòria a

Qatar», apunten des de la NBC;
mentre que des de la pàgina web
de la BBC anglesa recorden que
«Viñales, que ha itxat per Yamaha
aquesta temporada, ha estat im-
pressionant tot l'hivern va comen-
çar la cursa des de polei va guanyar
superant amb nota el repte que li
proposaven Dovizioso i Valentino
Rossi».

«Viñales no surt del no-res. Va
ser el campió del món de Moto el
, va guanyar quatre grans pre-
mis de Moto en una temporada,
i una cursa de MotoGP l'any pas-
sat», deixen clar en la crònica de
L'Équipe que, destacant també, lò-
gicament, del debutant francès Jo-
han Zarco, abans de la caiguda, de-
diquen espai a destacar el talent de
Maverick Viñales: «Només de pu-
jar per primer cop sobre la Yamaha

a València el mes de novembre va
demostrar una facilitat sorprenent
que li ha permès ser el més ràpid
en els quatre circuits on es varen
fer entrenaments oicials aquesta
pretemporada».

El domini en els entrenaments
d'aquest hivern que citen des de
França també és l'argument esgri-
mit, des de La Gazzeta, per deixar
clar que la victòria de Maverick Vi-
ñales a Losail no va ser ni molt
menys una sorpresa: «Estava escrit
que seria la cursa de Maverick Vi-
ñales i així va ser. Ni tan sols el re-
tard causat pel mal temps va reduir
la concentració del jove espanyol
de Yamaha, que en la primera cur-
sa de la temporada va entretenir,
ins i tot, la increïble pluja del de-
sert». I, així, en la cursa de diumen-
ge a Losail, segons el diari italià,

«volta rere volta, Viñales es va acos-
tar a Dovizioso, va esperar el mo-
ment adequat per portar a terme
l'atac decisiu. I va guanyar». Una
victòria que va portar el redactor
de La Gazzeta a escriure aquella
sentència de «Viñales és un proble-
ma real per a tots els rivals, perquè
aquest any pilota una Yamaha...»

La premsa internacional elogia el talent del pilot empordanès després de la seva victòria a Qatar
«Viñales és un problema real per a tots els rivals, perquè aquest any pilota una Yamaha...»

Esports
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Maverick Viñales amb el trofeu de guanyador diumenge a Losail. EFE

 El júnior, que entrena Carles Surís,

disputarà la Final a Quatre a Sant Fe-

liu de Llobregat (29-30 d'abril) men-

tre que el Cadet A de Mau Puig dispu-

tarà la fase final final catalana Morell

(Tarragona) el 6 i el 7 de maig. En les

dues categories, els tres primers clas-

sificats de la Final a Quatre catalana

aconseguiran el bitller per als respec-

tius Campionats d'Espanya, que es

celebraran a Lugo (júnior) i Huelva

(cadet).

Bàsquet El GEiEG-Uni
classifica júnior i cadet
per a la Final a Quatre 

UNI GEIEG

La Gazzeta dello Sport
(Itàlia)

Qatar, un fabulós Viñales! Col-

pejats Rossi i Dovizioso. Viñales

és un problema real per a tots

els rivals, perquè aquest any pi-

lota una Yamaha. 

L’Équipe (França)
La tempesta no va fer tre-

molar Maverick Viñales. Només

de pujar per primer cop sobre

la Yamaha a València el mes de

novembre va demostrar una fa-

cilitat sorprenent. 

El País (Espanya) 
Maverick es va prendre la

cursa amb l'experiència neces-

sària. Perquè sabia que tenia

millor ritme que tots els seus ri-

vals i perquè no hi ha pitjor me-

dicina que posar-se nerviós i

avançar abans de temeps.

BBC (Regne Unit)
Viñales, que ha fitxat per

Yamaha aquesta temporada,

ha estat impressionant tot l'hi-

vern  i va guanyar a Qatar supe-

rant amb nota el repte que li

proposaven Andrea Dovizioso i

Valentino Rossi. 

NBC (Estats Units) 
La nova vida de Maverick

Viñales a Yamaha comença

amb una victòria a Qatar en el

seu debut amb la marca. 

1

2

3

4

5

Recull de premsa
del triomf del gironí

TWITTER 

� Les classiicacions oicials van
situar Sergio Sánchez com el pri-
mer espanyol classiicat en el
mundial de cros de diumenge a
Uganda, en la posició , però tant
la Federació Espanyol d’Atletisme
com el mateix Adel Mechaal,
aquest a través de les xarxes so-
cials, reclamen que el palamosí va
acabar en la posició  i no va
abandonar com, per una errada
en els xips, s’intepretava en les
classiicacions. «Gaudint de les úl-
times hores a Uganda. Encara no
sé la meva posició exacta, només
vaig dir que no m'he retirat i que
vaig creuar la línia d'arribada», va
escriure Mechaal al Twitter. 

ATLETISME 

Mechaal diu que no va
abandonar a Uganda 

FC BARCELONA

Breus

� El Barça va nomenar l'exjuga-
dor malagueny Nacho Rodríguez
nou director de gestió de la secció
de bàsquet blaugrana. Rodríguez,
que va jugar al Barça durant sis
temporades, treballarà braç a braç
amb el seu excompany Rodrigo
de la Fuente, actual director es-
portiu del primer equip.En la seva
primera intervenció, Rodríguez
va dir estar «molt il·lusionat» per
tornar a Barcelona, «la meva se-
gona casa, on vaig viure els meus
millors anys esportius i personals,
perquè aquí vaig conèixer la meva
dona».

BÀSQUET

El Barça fitxa Nacho
Rodríguez d’executiu 

AGENCIAS

Rendits a Maverick Viñales
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La pesca ha es-
tat, durant se-
gles, l’activitat
principal d’una

part important de Roses i
Cadaqués, dues poblacions
costaneres singulars, situa-
des en el massís del cap de
Creus. Ambdues localitats
formen part del catàleg prin-
cipal de l’oferta turística de
l’Empordà i de la Costa Bra-
va. Anar d’un poble a l’altre,
tant per l’interior com per la
costa, és recomanable en
tots els sentits, ja que el pai-
satge que s’obre constant-

ment davant dels nostres
ulls no fa res més que des-
pertar constantment els
sentits. Roses és la porta
d’entrada sud del Parc Natu-
ral de Cap de Creus. Si res-
seguim la seva costa cap a
Cadaqués, a peu pel camí de
ronda i els senders senyalit-
zats, podrem admirar la va-
rietat de la seva geologia,
l’esperit de supervivència de
la seva vegetació i les em-
premtes que hi ha deixat
l’home des dels temps del
megalitisme. Dòlmens i
menhirs es mantenen dem-

peus en cims modelats du-
rant segles amb les feixes de
pedra seca que, en altres
temps, eren plenes de vi nyes
i oliveres.

Per mar, l’atractiu del li-
toral comença a la sortida
del port rosinc i acaba a l’en-
trada de la badia de Cada-
qués en aquest petit viatge
que us proposem. Durant la
vostra singladura, passareu
per davant del far, aixecat el
1864, en temps de la reina
Isabel II, abans de resseguir
les platges de Canyelles i l’Al-
madrava. Passareu per da-

vant de la punta Falconera,
la Pelosa, cala Montjoi i per
sota dels espadats de cap
Norfeu. A la seva punta, ar-
ran de mar, hi podreu veure
la roca del Gat, una de les
icones del rodal.

Entre mar i terra, el blau
intens es barrejarà amb la
verdor dels pins i el croma-
tisme de les roques d’aques-
ta costa feréstega que tan bé
coneixien els vells pesca-
dors. De Norfeu saltarem a
Jóncols, abans d’iniciar l’en-
trada a la badia cadaque-
senca, vigilada per un altre

far, el de cala Nans.
Les oficines de Turisme

de les dues viles i la del parc
natural us oferiran una llar-
ga llista de rutes per fer
aquest viatge. Hi ha empre-
ses especialitzades en el
transport marítim de pas-
satgers amb barques de pas-
seig amb fons de vidre, ca-
tamarans i, fins i tot, caiacs.
El cap de Creus s’ho val.

De Roses a Cadaqués, 
la porta sud del cap de Creus
A PEU, AMB BICICLETA O AMB UNA EMBARCACIÓ, L’ITINERARI ENTRE ROSES I CADAQUÉS ENS AJUDA A
DESCOBRIR UN DELS PAISATGES MÉS SORPRENENTS DE LA COSTA BRAVA. EL PARC NATURAL ENS PERMET
VIURE LA NATURA VERGE AMB MOLTES COSES PER VISITAR

La navegació per la
costa ofereix paisatges

de gran bellesa.

12

PER SABER-NE MÉS
Oficina d’Informació 
del Parc Natural de
Cap de Creus
Està situada al palau de l’a-
bat del monestir de Sant
Pere de Rodes. Accés des de
Vilajuïga i el Port de la Sel-
va.
Si voleu fer la travessia en
vaixell, trobareu les em-
preses de transport nàutic
en el passeig de Roses i en
el de Cadaqués.
parcsnaturals.gencat.cat

Turisme de Roses
ca.visit.roses.cat/

Turisme de Cadaqués
www.visitcadaques.org
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GOLF MUNDIAL MATCH PLAY

JonRahmté sentiments contraris: després
d’unagran setmana, va fallar l’últimdia

“Espero ser el millor
de la història”

SERGIO HEREDIA
Barcelona

Q
uinasetmanaesvaregalar
Jon Rahm (22) a Austin
(Texas).
Va jugar set partits a 18

forats. Els havia guanyat tots quan

va aparèixer l’últim, el decisiu, el
quel’enfrontavaaDustinJohnson,
elmillor jugadordelmón.
Aquestel vaperdre.
I llavorsvadir:
–A l’últim partit he jugat el meu

pitjorgolfde la setmana.Noséquè
hapassat a partir del forat 3. Tot el

que podia sortir malament ha sor
titmalament.
És una declaració eloqüent.

Aquestgegantbascdecognomale
manyésun inconformista:
–La meva meta és ser el millor

golfistade lahistòria.Pot sonarar
rogant,peròéselque jo tincal cap.
Les circumstàncies van a favor

seu.Ambprou feines fanoumesos
que és a l’escenari dels professio
nals. Ha avançat 123 llocs en tres
mesos. Jaés el catorzèdelmón.La
seva actuació al Mundial Match
Playl’incloualestaulesdeprecoci
tat. Alguns el situen per sobre de
SergioGarcía(Rahmlivatreuresis
forats en el seu enfrontament de
divendres) i d’altres el comparen
ambSeveBallesteros, o ambTiger
Woods, l’elegit.Hihaqui interpre
ta que la seva presència podria ser

tandecisivapera l’esportespanyol
com la de Fernando Alonso, Mi
guel Indurain iRafaelNadal.
–Si Jack Nicklaus té 18 grans, jo

envull 19–diu.
L’anomenen Jon Rahmbo, pot

serambpocagràcia.
–Jo entenc que ja puc ser aquí.

Només tinc 22 anys i és la meva
temporadaderookie.Veigquepuc
competir amb Dustin Johnson i
ambqui sigui, fins i totunmaldia.
El mal dia el va tenir diumenge.

En particular, a l’altura del forat 3.
L’embúselvadeixaraanysllumde
Johnson. Al forat sis anava quatre
copsper sota.
–Al forat 13emvaigdir: “Només

queixes, només laments. Vés a to
tes i intentaho”.
Va enviar la bola al green i es va

apuntarel forat.Al16nomésanava
uncopdarreredeJohnson.
L’ambient s’haviaenrarit, aturat

per laperseverançadeRahm.Em
passantse saliva, Johnson va
aguantar l’escomesa. Rahm va in
tentarl’atacdecisiual18,l’últimfo
rat, però aleshores se li havien es
gotat els recursos. Johnson va
mantenir lacalma.
D’aquíduessetmanes,Rahmde

buta en unMasters. Ho farà a Au
gusta. Els gurus es freguen les
mans.c

Viñales gaudeix del lideratge, però ‘enyora’ la batalla ambMárquez, efímera aQatar

La tempesta imperfecta

Passada lamitjanit aLosail, la plu
ja insistia una vegadamés,mentre
Maverick Viñales es descompri
mia, amb els micros ja tancats.
Desprenia olor de satisfacció per
la victòria i pel lideratge acabat
d’estrenar, barrejada ambels eflu
visd’aquell cava sensealcoholque
destapenalpodideQatar.Peròso
bretot emanava l’aromade l’alleu
jament: “M’he tret un pes de so
bre”.L’amenaçade l’aigua, lapista
relliscosa, el risc d’una caiguda, el
nerviosismeacumulat...elcapfica
ven.Les imatges i lessensacionsse
li amuntegaven. Preguntava qui
nes gomeshavienutilitzat els seus
rivals, aplaudia el 6è lloc d’Aleix
Espargaró, admetia que estava re
alment preocupat per l’aigua, que
no era ell pilotant... i es recordava
Marc Márquez. De la seva absèn
ciaen labatalladeldesert.
“Tornarà, segur”. Viñales l’es

pera.
MackMarcéselduelpromès,la

batalladeladècada,quenovaapa
rèixer a Qatar. Bé, només uns ins
tants, en la volta 11, quan Iannone
va caure en el revolt 5 i es van tro
bar enganxats el 93 i el 25, segon i
tercer, separats per una dècima.
En els 11 angles que faltaven per
acabar la volta, Maverick, com un
depredador, va observar la seva
presa des de darrere, va apreciar
que“nose’lveiagenscòmode,ana
va caient, i per tant algun proble
ma devia tenir”. Sense forçar, li va
donar laqueixaladaal final de rec
ta. Primer cos a cos, efímer, però
queesvaapuntarViñales:10.N’hi
hauràmés.
“Sincerament, m’esperava que

en Marc seria més a prop. Quina
goma portava?”, preguntava als
periodistes. L’encertava de ple.
Moments abans de la sortida, a la
graella, un mecànic li canviava
molt de pressa el pneumàtic del
davant, a Márquez. “Michelin
m’haditqueeral’únicpilotqueha
via escollit el dur al davant, que
anés amb compte... Llavors m’ha

agafat por i he fallat canviant a
pneumàtic mitjà. Després de cinc
voltes estava destrossat. M’he dit:
‘Acabaonpuguis’. I el quart lloc, al
capdavall, és un bon resultat”, re
sumiaeldeCervera,quetornaala
mentar la falta d’acceleració de la
sevamàquina.
“Però segurque seràen totes les

altres curses, i caldrà batallar”, es
deiaperasimateixViñales.“Seràa
l’Argentina, segur”, es repetia.
A Termas de Río Hondo, el 9

d’abril, el segon assalt està servit.
La pista argentina és un dels feus
que a Márquez i a l’Honda els sol
anar bé. En tres edicions del GP,
dues victòries del de Cervera
(2016,2014)idospodisdePedrosa
(3r i 2n), amb una victòria (Rossi

Maverick Viñales va pilotar com un veterà a Qatar, conservador a l’inici i letal en l’atac final

MOTOCICL ISME L’ESTRENA DEL MUNDIAL DE MOTOGP

Les frases

EL SEU ADMIRAT ROSSI

“ ESTRANYAT PEL 93

Esperava que en
Marc seria més
a prop; però segur
que hi serà en totes
les altres curses”

“No sé què pensar de
Vale; jo no el deixava
fora de la cursa; sé que
sempre dona un plus
els diumenges”

2015) idospodispera laYamaha.
Apareix un altre ingredient que

Viñales té molt en compte: el seu
veí de garatge i ídol d’infantesa,
l’admirat Valentino Rossi. “No sé
quèpensar.Jonoeldeixavapasfo
ra de la cursa. Sé que sempredona
un plus els diumenges. Quan he
vist almur ‘+0Rossi’ hepensat ‘no
pot ser’. Tenia por que em tirés la
motoa sobre i que janopogués fer
lamevacursa.El felicito”.
Superats Dovizioso i la Ducati a

Qatar, segur que ja està donant
voltesalamanerad’afrontarelball
amb Márquez i Rossi a l’Argen
tina. En el vol de tornada a casa, el
QR 0145 de Qatar Airways, con
versava amb Ramon Forcada, el
seu cap de mecànics. L’enginyer
deMoià,ambmésdeduesdècades
de mili, té els secrets per derro
tarlos.c

]A Maverick Viñales (Roses, 1995) molts el
van començar a conèixer arran d’haver apare
gut inesperadament en el paper cuixé amb 16
anys, quan Paris Hilton li va plantar a la galta
un petó d’ànims, l’any 2011. Debutava en el
Mundial de 125 cc amb l’equip de Cardedeu
BQR Blusens, que per captar patrocinis i sufra
garse el campionat es va associar amb una de
les empreses de la multimilionària hereva de la
cadena hotelera. Per això, com a acte promo
cional, Paris Hilton va aparèixer el primer cap
de setmana de juny del 2011 per Montmeló
per donar ànims a l’equip al qual donava nom,
el Paris Hilton Racing Team, format per Viñales
i Sergio Gadea.Mack va quedar 7è i va acabar
el primer Mundial 3r. Tot i que aquell episodi
no li va deixar bons records, tímid com era, i
incòmode com un peix fora de l’aigua.

Aquell petó de Paris Hilton

Maverick Viñales va conèixer Paris Hilton el 2011

BRILLANT ACCELERAMENT

Rahm havia començat
l’any com el 137è
del món; ara
ja és el catorzè

Doha (Qatar)
Enviat especial

TONI LÓPEZ
JORDÀ
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Girona
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Moción en Roses para reclamar al Estado
que ceda parte de la base militar en el Cap
de Creus
El documento pretende hacer cumplir las proposiciones de no ley aprobadas en 2012 y 2013 y evitar el deterioro de las
instalaciones

ACN, Roses
27/03/2017 17:53 | Actualizado a 27/03/2017 17:57

El Ayuntamiento de Roses (Alt Empordà) lleva al pleno de este lunes una
moción para reclamar al Estado que se cumplan las proposiciones no de
ley aprobadas en el Congreso en 2012 y 2013 y se cedan parte de las
instalaciones de la base militar del Pení en el Parc Natural del Cap de
Creus. El regidor de Urbanismo y ex diputado de la cámara, Carles Pàramo,
asegura que el Ministerio de Defensa ha comenzado a replegar les efectivos
aéreos en las nuevas instalaciones de la parte alta de la base y alerta que
los antiguos edificios comenzarán a quedar abandonados si no se hace
nada. La propuesta, impulsada por CiU, quiere reclamar que ahora se
hagan efectivos los compromisos adoptados y se comience a trabajar para
dar uso a estas instalaciones y evitar que acaben saqueadas como ha
pasado con otros complejos.

El Congreso de los Diputados aprobó en noviembre de 2012 y abril de 2013
dos proposiciones no de ley en las cuales se reclamaba que Defensa
desafectara parte de las instalaciones de la base militar -que quedarían
progresivamente en desuso en el marco de una modernización del espacio-
y que el Ministerio de Agricultura se hiciera cargo con el objetivo de dar
nuevos usos vinculados a la difusión del medio. Entre ellos, proponían su
utilización como oficinas del Parc Natural, que ahora se sitúan dentro del
monasterio de Sant Pere de Roda. Fue precisamente Pàramo quien
defendió las propuestas presentadas por el Grup Parlamentari Català en la
cámara baja.

Ahora, el Ayuntamiento quiere que aquellas declaraciones de intenciones
se conviertan en una realidad. Según dice, les consta que los militares del
Pení se están replegando hacia las instalaciones de la parte superior de la
montaña. “Nosotros tenemos miedo, porque ya conocíamos otros
precedentes, que acaben quedando abandonadas y saqueadas antes de que
se tramite una solución”, explica.

Por eso, CiU ha impulsado la moción en la que se insta al Ministerio de
Agricultura y Medio Ambiente que reclame al de Defensa la transferencia
de esta parte de la base. Además, el documento también propone reclamar
a Defensa que les informe sobre la desafección de la parte en desuso del
Escuadrón de Vigilancia Aérea número 4 (EVA-4), tal como se acordó en las
proposiciones.

En este sentido, la moción propone pedir también al Departament de
Territori i Sostenibilitat que se implique en el cambio de afectación entre
los dos ministerios “con la finalidad de garantizar que los terrenos y las
instalaciones continúen al servicio público, dentro del Parc Natural”, como
se hizo con las fincas del antiguo Club Med.

Por su parte, el gobierno municipal se compromete a colaborar en el
traspaso y a hacer las modificaciones del Plan General que sean necesarias
para adecuar urbanísticamente el espacio de acuerdo con lo que
“determina el Pla especial de Protecció del Medi Natural i del Paisatge del
Parc Natural del Cap de Creus”.

El documento recuerda que la base se construyó en 1953 en el marco de un
convenio de Defensa con Estados Unidos. Once años más tarde, la
actividad americana se paró y el complejo pasó a manos del ejército
español, que realiza tareas de control por radar del espacio aéreo español y
de la OTAN.

En 2009 comenzaron unas obras de modernización y adecuación de las
instalaciones para sustituir los radares analógicos por un único radar
digital. Los trabajos preveían también el repliegue de todo el personal de la
base y los aparatos operativos en un solo edificio, en la parte superior de la
base.

Esto implicaba que el resto de edificios quedaran vacíos y en desuso. Desde
Roses siempre han defendido que las instalaciones están en perfecto
estado de conservación y que, además, serían ideales para ubicar las
oficinas del Parque Natural, que ahora trabaja desde Sant Pere de Roda sin
despachos propios. La actuación permitiría usar estas instalaciones en un
espacio dedicado al estudio y la difusión de sus valores.

Además, recuerdan que el Ministerio de Medio Ambiente ya se implicó en
una actuación similar con la recuperación del paraje de Tudela donde
había el antiguo Club Med. “En este caso no les costaría nada y, en cambio,
se podría sacar mucho provecho”, insiste Pàramo.

La base militar de el Pení en el Parc Natural del Cap de Creus (Wikipedia / Pere López)
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Moció a Roses per reclamar a l’Estat que cedeixi part de la base
militar del Pení al Parc Natural del Cap de Creus
El document busca fer complir les proposicions no de llei aprovades el 2012 i 2013 i evitar el deteriorament de
les instal·lacions

Aquest text és un servei de l'agència ACN. VilaWeb no ha intervingut
ni en la selecció, ni en la redacció, ni en el contingut de la notícia.

27.03.2017  16:41

ACN Roses.-L’Ajuntament de Roses porta al ple d’aquest dilluns una moció per
reclamar a l’Estat que es compleixin les proposicions no de llei aprovades al
Congrés el 2012 i el 2013 i se cedeixin part de les instal·lacions de la base militar del
Pení al Parc Natural del Cap de Creus. El regidor d’Urbanisme i ex diputat a la
cambra, Carles Pàramo, assegura que el Ministeri de Defensa ha començat a
replegar els efectius aeris a les noves instal·lacions de la part alta de la base i alerta
que els antics edificis començaran a quedar abandonats si no s’hi fa res. La
proposta, impulsada per CiU, vol reclamar ara que es facin efectius els
compromisos adoptats i es comenci a treballar per donar ús a aquestes
instal·lacions i evitar que acabin saquejades com ha passat amb altres complexos.

El Congrés dels Diputats va aprovar el novembre de 2012 i l’abril de 2013 dues
proposicions no de Llei en les quals es reclamava que Defensa desafectés part de
les instal·lacions de la base militar – que quedarien progressivament en desús en el
marc d’una modernització de l’espai- i que el Ministeri d’Agricultura se’n fes càrrec
amb l’objectiu de donar nous usos vinculats a la difusió del medi. Entre ells,
proposaven la seva utilització com a oficines del Parc Natural, que ara s’ubiquen
dins del monestir de Sant Pere de Rodes. Va ser precisament Pàramo qui va
defensar les propostes presentades pel Grup Parlamentari Català a la cambra
baixa. Ara, l’Ajuntament vol que aquelles declaracions d’intencions es converteixin
en una realitat. Segons diu, els consta que els militars del Pení s’estan replegant
cap a les instal·lacions de la part superior de la muntanya. “Nosaltres tenim por,
perquè ja coneixem altres precedents, que acabin quedant abandonades i
saquejades abans que es tramiti una solució”, explica. Per això, CiU ha impulsat la
moció on s’insta al Ministeri d’Agricultura i Medi Ambient que reclami al de Defensa
la transferència d’aquesta part de la base. A més, el document també proposa
reclamar a Defensa que els informi sobre la desafecció de la part en desús de
l’Esquadró de Vigilància Aèria número 4 (EVA-4), tal i com es va acordar a les
proposicions. En aquest sentit, la moció proposa demanar també al Departament
de Territori i Sostenibilitat que s’impliqui en el canvi d’afectació entre els dos
ministeris “amb la finalitat de garantir que els terrenys i les instal·lacions continuïn
al servei públic, dins del Parc Natural”, tal i com es va fer amb les finques de l’antic
Club Med. Per la seva banda, el govern municipal es compromet a col·laborar en el
traspàs i a fer les modificacions del Pla General que calguin per tal d’adequar
urbanísticament l’espai d’acord amb el que “determina el Pla especial de Protecció
del Medi Natural i del Paisatge del Parc Natural del Cap de Creus”. Unes
instal·lacions dels anys 50El document recorda que la base es va construir l’any
1953 en el marc d’un conveni de Defensa amb els Estats Units. Onze anys més tard,
l’activitat americana es va aturar i el complex va passar a mans de l’exèrcit
espanyol, que hi realitza tasques de control per radar de l’espai aeri espanyol i de
l’OTAN. L’any 2009 van començar unes obres de modernització i adequació de les
instal·lacions per substituir els radars analògics per un únic radar digital. Els
treballs preveien també el replegament de tot el personal de la base i els aparells
operatius en un sol edifici, a la part superior de la base. El Parc, sense seu
pròpiaAixò implicava que la resta d’edificis quedessin buits i en desús. Des de
Roses sempre han defensat que les instal·lacions es troben en perfecte estat de
conservació i que, a més, serien ideals per a ubicar-hi les oficines del Parc Natural,
que ara treballa des de Sant Pere de Rodes sense despatxos propis. L’actuació
permetria utilitzar aquestes instal·lacions en un espai dedicat a l’estudi i la difusió
dels seus valors. A més, recorden que el Ministeri de Medi Ambient ja es va implicar
en una actuació similar amb la recuperació del paratge de Tudela on hi havia l’antic
Club Med. “En aquest cas no els costaria res i, en canvi, se’n podria treure molt
profit”, insisteix Pàramo.

[VilaWeb no és com els altres. Fer un diari compromès i de qualitat té un cost
alt i només amb el vostre suport econòmic podrem continuar creixent. Cliqueu
aquí.]
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la transferència d’aquesta part de la base. A més, el document també proposa
reclamar a Defensa que els informi sobre la desafecció de la part en desús de
l’Esquadró de Vigilància Aèria número 4 (EVA-4), tal i com es va acordar a les
proposicions. En aquest sentit, la moció proposa demanar també al Departament
de Territori i Sostenibilitat que s’impliqui en el canvi d’afectació entre els dos
ministeris “amb la finalitat de garantir que els terrenys i les instal·lacions continuïn
al servei públic, dins del Parc Natural”, tal i com es va fer amb les finques de l’antic
Club Med. Per la seva banda, el govern municipal es compromet a col·laborar en el
traspàs i a fer les modificacions del Pla General que calguin per tal d’adequar
urbanísticament l’espai d’acord amb el que “determina el Pla especial de Protecció
del Medi Natural i del Paisatge del Parc Natural del Cap de Creus”. Unes
instal·lacions dels anys 50El document recorda que la base es va construir l’any
1953 en el marc d’un conveni de Defensa amb els Estats Units. Onze anys més tard,
l’activitat americana es va aturar i el complex va passar a mans de l’exèrcit
espanyol, que hi realitza tasques de control per radar de l’espai aeri espanyol i de
l’OTAN. L’any 2009 van començar unes obres de modernització i adequació de les
instal·lacions per substituir els radars analògics per un únic radar digital. Els
treballs preveien també el replegament de tot el personal de la base i els aparells
operatius en un sol edifici, a la part superior de la base. El Parc, sense seu
pròpiaAixò implicava que la resta d’edificis quedessin buits i en desús. Des de
Roses sempre han defensat que les instal·lacions es troben en perfecte estat de
conservació i que, a més, serien ideals per a ubicar-hi les oficines del Parc Natural,
que ara treballa des de Sant Pere de Rodes sense despatxos propis. L’actuació
permetria utilitzar aquestes instal·lacions en un espai dedicat a l’estudi i la difusió
dels seus valors. A més, recorden que el Ministeri de Medi Ambient ja es va implicar
en una actuació similar amb la recuperació del paratge de Tudela on hi havia l’antic
Club Med. “En aquest cas no els costaria res i, en canvi, se’n podria treure molt
profit”, insisteix Pàramo.
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Roses reclama a l'Estat part de la
base militar del Pení al Parc del Cap
de Creus
La moció que es debatrà en el ple d'aquest dilluns busca fer complir les proposicions
no de llei aprovades el 2012 i 2013 i evitar el deteriorament de les instal·lació

GEMMA TUBERT/ACN  27.03.2017 | 17:17

L'Ajuntament de Roses porta al ple d'aquest dilluns una moció per reclamar a l'Estat que es compleixin
les proposicions no de llei aprovades al Congrés el 2012 i el 2013 i se cedeixin part de les
instal·lacions de la base militar del Pení al Parc Natural del Cap de Creus. El regidor d'Urbanisme i ex
diputat a la cambra, Carles Pàramo, assegura que el Ministeri de Defensa ha començat a replegar els
efectius aeris a les noves instal·lacions de la part alta de la base i alerta que els antics edificis
començaran a quedar abandonats si no s'hi fa res. La proposta, impulsada per CiU, vol reclamar ara
que es facin efectius els compromisos adoptats i es comenci a treballar per donar ús a aquestes
instal·lacions i evitar que acabin saquejades com ha passat amb altres complexos.

El Congrés dels Diputats va aprovar el novembre de 2012 i l'abril de 2013 dues proposicions no de Llei
en les quals es reclamava que Defensa desafectés part de les instal·lacions de la base militar – que
quedarien progressivament en desús en el marc d'una modernització de l'espai- i que el Ministeri
d'Agricultura se'n fes càrrec amb l'objectiu de donar nous usos vinculats a la difusió del medi. Entre
ells, proposaven la seva utilització com a oficines del Parc Natural, que ara s'ubiquen dins del monestir
de Sant Pere de Rodes. Va ser precisament Pàramo qui va defensar les propostes presentades pel
Grup Parlamentari Català a la cambra baixa.

Ara, l'Ajuntament vol que aquelles declaracions d'intencions es converteixin en una realitat. Segons
diu, els consta que els militars del Pení s'estan replegant cap a les instal·lacions de la part superior de
la muntanya. "Nosaltres tenim por, perquè ja coneixem altres precedents, que acabin quedant
abandonades i saquejades abans que es tramiti una solució", explica.

Per això, CiU ha impulsat la moció on s'insta al Ministeri d'Agricultura i Medi Ambient que reclami al de
Defensa la transferència d'aquesta part de la base. A més, el document també proposa reclamar a
Defensa que els informi sobre la desafecció de la part en desús de l'Esquadró de Vigilància Aèria
número 4 (EVA-4), tal i com es va acordar a les proposicions.

En aquest sentit, la moció proposa demanar també al Departament de Territori i Sostenibilitat que
s'impliqui en el canvi d'afectació entre els dos ministeris "amb la finalitat de garantir que els terrenys i
les instal·lacions continuïn al servei públic, dins del Parc Natural", tal i com es va fer amb les finques
de l'antic Club Med.

Per la seva banda, el govern municipal es compromet a col·laborar en el traspàs i a fer les
modificacions del Pla General que calguin per tal d'adequar urbanísticament l'espai d'acord amb el que
"determina el Pla especial de Protecció del Medi Natural i del Paisatge del Parc Natural del Cap de
Creus".

Unes instal·lacions dels anys 50

El document recorda que la base es va construir l'any 1953 en el marc d'un conveni de Defensa amb els
Estats Units. Onze anys més tard, l'activitat americana es va aturar i el complex va passar a mans de
l'exèrcit espanyol, que hi realitza tasques de control per radar de l'espai aeri espanyol i de l'OTAN.

L'any 2009 van començar unes obres de modernització i adequació de les instal·lacions per substituir
els radars analògics per un únic radar digital. Els treballs preveien també el replegament de tot el
personal de la base i els aparells operatius en un sol edifici, a la part superior de la base.

El Parc, sense seu pròpia

Això implicava que la resta d'edificis quedessin buits i en desús. Des de Roses sempre han defensat
que les instal·lacions es troben en perfecte estat de conservació i que, a més, serien ideals per a
ubicar-hi les oficines del Parc Natural, que ara treballa des de Sant Pere de Rodes sense despatxos
propis. L'actuació permetria utilitzar aquestes instal·lacions en un espai dedicat a l'estudi i la difusió
dels seus valors.

A més, recorden que el Ministeri de Medi Ambient ja es va implicar en una actuació similar amb la
recuperació del paratge de Tudela on hi havia l'antic Club Med. "En aquest cas no els costaria res i, en
canvi, se'n podria treure molt profit", insisteix Pàramo.
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Divisió d'opinions amb polèmica pel
Pla d'Usos de Temporada de Roses
L'oposició en bloc acusa l'equip de govern d'haver-lo aprovat amb "nocturnitat i
secretisme"

EMPORDA.INFO  28.03.2017 | 07:41

L'aprovació en Junta de Govern del Pla d'Usos de
Temporada 2017-2021 el desembre del 2016 ha fet
saltar guspires a Roses tres mesos després i
l'oposició en bloc, amb el suport d'algunes entitats
del poble, denuncia ara que la tramitació no ha
estat correcta, i que s'ha fet "amb nocturnitat i
secretisme".

Ball de rodes de premsa aquest dilluns, 27 de
març, primer de l'alcaldessa, Montse Mindan, per
defensar la gestió del govern municipal en aquest
assumpte, i mitja hora més tard dels representants
de l'oposició (ERC, PSC, PP, C's i UMdC) per
reprovar l'actuació de CiU i Gent del Poble.

I el mateix dilluns, celebració al vespre del ple ordinari amb més expectació que de costum, ja que a
l'entrada de la casa consistorial es va concentrar un grup de veins "enfadats" també per l'aprovació del
Pla d'Usos de Temporada.

Els grups municipals de l'oposició exposen: "Que el pla d'usos de Roses per al període 2017-2021 va
ser aprovat per la Junta de Govern Local el passat 27 de desembre, sense haver estat debatut i treballat
prèviament amb la resta de grups i ni tant sols haver-ne donat comptes posteriorment al Ple Municipal,
malgrat haver transcorregut tres mesos des d'aquesta data i malgrat que des d'alguns grups de
l'oposició s'han formulat en diverses ocasions preguntes al govern sobre aquest assumpte en les
sucessives sessions plenaries."

Els portaveus polítics de l'oposició han reclamat la celebració d'un ple extraordinari dedicat a aquest
tema i en el qual han previst: "Reprovar a l'actual Govern Municipal per l'actuació poc transparent en
aquest assumpte i la falta de lleialtat institucional cap a la majoria d´integrants del Ple Municipal."

També volen instar al Govern Municipal "a realitzar els tràmits pertinents per a revocar la decisió
unilateral d'eliminar els usos per a esports nàutics a Santa Margarida i a no prendre cap decisió
similar,  si no és posteriorment al debat pertinent i d'acord amb una majoria dels representants del Ple
Municipal." 

En aquest ple extraordinari, ERC, PSC, PP, C's i UMdC volen demanar la celebració d'un debat públic i/o
jornada participativa "a fi d'estimular entre la ciutadania i, principalment amb els agents afectats,  un
debat clar i transparent sobre el model de platges i serveis que aquesta vila necessita".

L'alcaldessa de Roses, Montse Mindan, ha donat la cara per l'equip de govern en aquest assumpte i ha
volgut desmentir que aquest document s'hagi aprovat "amb secretisme i nocturnitat". En aquest sentit,
ha informat que "el Pla d'Usos de Temporada (PUT), ha estat aprovat per la Junta de Govern Local el
desembre de 2016, de la qual cosa s'informà a l'oposició el mateix desembre, i que es va fer per Junta
de Govern com sempre, ja que aquest és l'òrgan municipal al qual li correspon l'aprovació per
delegació de l´alcaldessa".

Montse Mindan ha explicat que, per tant, s'ha realitzat de manera idèntica (per Junta de Govern), que en
l'aprovació dels Plans d'Usos dels anys 2008, 2009 i 2010 (sota govern PSC-PP- ICV- GIR ) i el Pla
d'Usos 2012-2016 sota govern CIU i PP.

Montse Mindan ha reforçat la seva tesi mostrant les actes de les sessions plenàries de gener i febrer
de 2017, en les quals a les preguntes efectuades pel regidor Valdera, el regidor Carles Pàramo
contestava sobre l'aprovació del pla d'usos que ja havia tingut lloc al desembre 2016. Demostrava així
que en el plenari consta, tant a gener com a febrer, interès polític a l'entorn del tema.
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tema i en el qual han previst: "Reprovar a l'actual Govern Municipal per l'actuació poc transparent en
aquest assumpte i la falta de lleialtat institucional cap a la majoria d´integrants del Ple Municipal."

També volen instar al Govern Municipal "a realitzar els tràmits pertinents per a revocar la decisió
unilateral d'eliminar els usos per a esports nàutics a Santa Margarida i a no prendre cap decisió
similar,  si no és posteriorment al debat pertinent i d'acord amb una majoria dels representants del Ple
Municipal." 

En aquest ple extraordinari, ERC, PSC, PP, C's i UMdC volen demanar la celebració d'un debat públic i/o
jornada participativa "a fi d'estimular entre la ciutadania i, principalment amb els agents afectats,  un
debat clar i transparent sobre el model de platges i serveis que aquesta vila necessita".

L'alcaldessa de Roses, Montse Mindan, ha donat la cara per l'equip de govern en aquest assumpte i ha
volgut desmentir que aquest document s'hagi aprovat "amb secretisme i nocturnitat". En aquest sentit,
ha informat que "el Pla d'Usos de Temporada (PUT), ha estat aprovat per la Junta de Govern Local el
desembre de 2016, de la qual cosa s'informà a l'oposició el mateix desembre, i que es va fer per Junta
de Govern com sempre, ja que aquest és l'òrgan municipal al qual li correspon l'aprovació per
delegació de l´alcaldessa".

Montse Mindan ha explicat que, per tant, s'ha realitzat de manera idèntica (per Junta de Govern), que en
l'aprovació dels Plans d'Usos dels anys 2008, 2009 i 2010 (sota govern PSC-PP- ICV- GIR ) i el Pla
d'Usos 2012-2016 sota govern CIU i PP.

Montse Mindan ha reforçat la seva tesi mostrant les actes de les sessions plenàries de gener i febrer
de 2017, en les quals a les preguntes efectuades pel regidor Valdera, el regidor Carles Pàramo
contestava sobre l'aprovació del pla d'usos que ja havia tingut lloc al desembre 2016. Demostrava així
que en el plenari consta, tant a gener com a febrer, interès polític a l'entorn del tema.
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Motociclisme

Triomf amb remuntada de Maverick
en el debut de MotoGP
El pilot rosinc i palauenc de Yamaha partia amb la 'pole position', s´ha endarrerit fins
al cinquè lloc a l´inici i al final ha guanyat la partida a Dovizioso i Márquez a Qatar

EMPORDA.INFO  27.03.2017 | 10:03

Maverick Viñales ha començat per la porta gran la
temporada del Mundial de MotoGP amb la victòria
en el circuit de Losail, aquest diumenge a la nit. A
Qatar, en una cursa que s´ha endarrerit tres quarts
d´hora per la pluja, el pilot de Roses i de Palau-
saverdera partia amb la pole position, però ha
passat del primer al cinquè lloc a l´inici.

Sense desesperar-se, s´ha mantingut pacient tot
beneficiant-se de les caigudes del Johann Zarco i d'Andrea Iannone. Un cop escalat al tercer lloc, s´ha
desfet de Marc Márquez i en les últimes voltes ha mantingut un frec a frec amb Andrea Dovizioso que
s´ha decantat pel pilot altempordanès de Yamaha.

Després d´una pretemporada on havia estat el més ràpid, Maverick ha demostrat al damunt de la pista,
a la primera carrera, que serà un dels màxims favorits al títol. El podi l´han completat Dovizioso i
Valentino Rossi, company de Mack a Yamaha.

A perfect race win from @maverickmack25! @ValeYellow46 made it a double podium for
the #MovistarYamaha #MotoGP Team. #QatarGP pic.twitter.com/msHAsWkj56

„ Yamaha MotoGP (@YamahaMotoGP) 26 de marzo de 2017

Una cursa amb inici accidentat

Pluja, retards, incertesa i una carrera escurçada a 20 voltes han estat els ingredients d'una nit que
trigarà a ser oblidada pels pilots de la categoria reina. MotoGP ™ està de tornada per disputar la
temporada 2017, i Maverick Viñales (Movistar Yamaha MotoGP) va retenir els titulars que va ocupar
durant la pretemporada després d'aconseguir la seva primera victòria com a pilot oficial de Yamaha.
No va ser fàcil. Andrea Dovizioso (Ducati Team) li va disputar el triomf en un espectacular duel sobre
l'asfalt de Losail. Es va imposar l'espanyol, i l'italià va aconseguir, per tercer any consecutiu, un segon
lloc a Qatar. Valentino Rossi (Movistar Yamaha MotoGP) va completar el podi després de remuntar des
de la desena posició de la graella. 

.@maverickmack25: "Aguantar a la Ducati de Dovi ha sido increíble. Le he podido despistar
en curva y sacar ventaja para la recta". #QatarGP pic.twitter.com/yBsdoSxPdO

„ Movistar MotoGP (@movistar_motogp) 26 de marzo de 2017

Una gran sortida d'Andrea Iannone (Team Suzuki Ecstar), que partia segon, va ser enfosquida pel
rookie Johann Zarco (Monster Yamaha Tech 3). El francès va liderar amb mà de ferro durant les
primeres voltes i va posar terra pel mig respecte als seus rivals, però el somni de vèncer en la seva
primera carrera en MotoGP ™ es va esvair amb una caiguda en el revolt dos, que va deixar a
'DesmoDovi 'al capdavant de la prova. 

Amb la Ducati nombre 04 tractava d'escapar-se, i poc després, Iannone ha caigut a terra quan lluitava
pel segon lloc. Aquest incident deixava la caça en mans del vigent Campió, Marc Márquez (Repsol
Honda Team), i també en les de Viñales i Rossi. Després d'una sèrie d'avançaments entre el # 46 i el #
93, 'The Doctor' i el seu company d'equip van deixar enrere a Márquez per anar a la recerca del primer
classificat. 

Viñales, Dovizioso i Rossi estaven al capdavant, però els dos primers tenien cert avantatge respecte al
nou vegades Campió del Món. Les passades entre Viñales i Dovizioso van ser constants, fins que, en
la penúltima volta, el pilot de Yamaha va aconseguir mantenir a ratlla el corredor de Ducati. Després de
dominar en pretemporada i els entrenaments lliures del #QatarGP, Viñales creuava la meta en primera
posició. 

Márquez va ser quart, just per davant del seu company d'equip, Dani Pedrosa. El bicampió de 250cc va
batallar amb Aleix Espargaró (Aprilia Racing Team Gresini), sisè classificat al final de la nit. Es tracta
del primer top sis de la marca italiana des que va tornar a MotoGP ™. 

Scott Redding (Octo Pramac Racing) i Jack Miller (EG 0,0 Marc VDS) van protagonitzar grans
actuacions en acabar setè i vuitè, respectivament. Àlex Rins (Team Suzuki Ecstar) va acabar novè i va
ser el millor rookie després de batre el desè classificat: Jonas Folger (Monster Yamaha Tech 3). 

En el seu primer GP com a pilot oficial de Ducati, Jorge Lorenzo va barallar per la novena posició
durant gran part de la carrera, però no va poder confirmar i va creuar la línia onzè. Héctor Barberá
(Reale Avintia Racing) va ser tretzè, i Tito Rabat (EG 0,0 Marc VDS) va posar el colofó ??a les quinze
primeres posicions. 

Pol Espargaró va estrenar la primera temporada de l'Red Bull KTM Factory Racing en MotoGP ™ amb
una setzena plaça, i Álvaro Bautista (Pull & Bear Aspar Team) va patir una caiguda que li va impedir
finalitzar la carrera. 

El pàdoc de MotoGP ™ posa rumb a Termes de Riu Profund per disputar el Gran Premi d'Argentina. Des
d'allà, la categoria reina oferirà la segona entrega de la temporada 2017. 

Consulteu aquí la classificació oficial de la cursa.
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El pilot rosinc i palauenc de Yamaha partia amb la 'pole position', s´ha endarrerit fins
al cinquè lloc a l´inici i al final ha guanyat la partida a Dovizioso i Márquez a Qatar
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Maverick Viñales ha començat per la porta gran la
temporada del Mundial de MotoGP amb la victòria
en el circuit de Losail, aquest diumenge a la nit. A
Qatar, en una cursa que s´ha endarrerit tres quarts
d´hora per la pluja, el pilot de Roses i de Palau-
saverdera partia amb la pole position, però ha
passat del primer al cinquè lloc a l´inici.

Sense desesperar-se, s´ha mantingut pacient tot
beneficiant-se de les caigudes del Johann Zarco i d'Andrea Iannone. Un cop escalat al tercer lloc, s´ha
desfet de Marc Márquez i en les últimes voltes ha mantingut un frec a frec amb Andrea Dovizioso que
s´ha decantat pel pilot altempordanès de Yamaha.

Després d´una pretemporada on havia estat el més ràpid, Maverick ha demostrat al damunt de la pista,
a la primera carrera, que serà un dels màxims favorits al títol. El podi l´han completat Dovizioso i
Valentino Rossi, company de Mack a Yamaha.

A perfect race win from @maverickmack25! @ValeYellow46 made it a double podium for
the #MovistarYamaha #MotoGP Team. #QatarGP pic.twitter.com/msHAsWkj56

„ Yamaha MotoGP (@YamahaMotoGP) 26 de marzo de 2017

Una cursa amb inici accidentat

Pluja, retards, incertesa i una carrera escurçada a 20 voltes han estat els ingredients d'una nit que
trigarà a ser oblidada pels pilots de la categoria reina. MotoGP ™ està de tornada per disputar la
temporada 2017, i Maverick Viñales (Movistar Yamaha MotoGP) va retenir els titulars que va ocupar
durant la pretemporada després d'aconseguir la seva primera victòria com a pilot oficial de Yamaha.
No va ser fàcil. Andrea Dovizioso (Ducati Team) li va disputar el triomf en un espectacular duel sobre
l'asfalt de Losail. Es va imposar l'espanyol, i l'italià va aconseguir, per tercer any consecutiu, un segon
lloc a Qatar. Valentino Rossi (Movistar Yamaha MotoGP) va completar el podi després de remuntar des
de la desena posició de la graella. 

.@maverickmack25: "Aguantar a la Ducati de Dovi ha sido increíble. Le he podido despistar
en curva y sacar ventaja para la recta". #QatarGP pic.twitter.com/yBsdoSxPdO

„ Movistar MotoGP (@movistar_motogp) 26 de marzo de 2017

Una gran sortida d'Andrea Iannone (Team Suzuki Ecstar), que partia segon, va ser enfosquida pel
rookie Johann Zarco (Monster Yamaha Tech 3). El francès va liderar amb mà de ferro durant les
primeres voltes i va posar terra pel mig respecte als seus rivals, però el somni de vèncer en la seva
primera carrera en MotoGP ™ es va esvair amb una caiguda en el revolt dos, que va deixar a
'DesmoDovi 'al capdavant de la prova. 

Amb la Ducati nombre 04 tractava d'escapar-se, i poc després, Iannone ha caigut a terra quan lluitava
pel segon lloc. Aquest incident deixava la caça en mans del vigent Campió, Marc Márquez (Repsol
Honda Team), i també en les de Viñales i Rossi. Després d'una sèrie d'avançaments entre el # 46 i el #
93, 'The Doctor' i el seu company d'equip van deixar enrere a Márquez per anar a la recerca del primer
classificat. 

Viñales, Dovizioso i Rossi estaven al capdavant, però els dos primers tenien cert avantatge respecte al
nou vegades Campió del Món. Les passades entre Viñales i Dovizioso van ser constants, fins que, en
la penúltima volta, el pilot de Yamaha va aconseguir mantenir a ratlla el corredor de Ducati. Després de
dominar en pretemporada i els entrenaments lliures del #QatarGP, Viñales creuava la meta en primera
posició. 

Márquez va ser quart, just per davant del seu company d'equip, Dani Pedrosa. El bicampió de 250cc va
batallar amb Aleix Espargaró (Aprilia Racing Team Gresini), sisè classificat al final de la nit. Es tracta
del primer top sis de la marca italiana des que va tornar a MotoGP ™. 

Scott Redding (Octo Pramac Racing) i Jack Miller (EG 0,0 Marc VDS) van protagonitzar grans
actuacions en acabar setè i vuitè, respectivament. Àlex Rins (Team Suzuki Ecstar) va acabar novè i va
ser el millor rookie després de batre el desè classificat: Jonas Folger (Monster Yamaha Tech 3). 

En el seu primer GP com a pilot oficial de Ducati, Jorge Lorenzo va barallar per la novena posició
durant gran part de la carrera, però no va poder confirmar i va creuar la línia onzè. Héctor Barberá
(Reale Avintia Racing) va ser tretzè, i Tito Rabat (EG 0,0 Marc VDS) va posar el colofó ??a les quinze
primeres posicions. 

Pol Espargaró va estrenar la primera temporada de l'Red Bull KTM Factory Racing en MotoGP ™ amb
una setzena plaça, i Álvaro Bautista (Pull & Bear Aspar Team) va patir una caiguda que li va impedir
finalitzar la carrera. 

El pàdoc de MotoGP ™ posa rumb a Termes de Riu Profund per disputar el Gran Premi d'Argentina. Des
d'allà, la categoria reina oferirà la segona entrega de la temporada 2017. 

Consulteu aquí la classificació oficial de la cursa.
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Dimarts 28 de març de 2017 ACCEDEIX REGISTRA'T

ROSES

Roses reclama a l'Estat que cedeixi part
de la base militar del Pení al Parc
Natural del Cap de Creus
  El document busca fer complir les proposicions no de llei aprovades el 2012 i

2013 i evitar el deteriorament de les instal·lacions

Redacció | 27/03/2017 a les 18:12h  Afegeix un comentari

   

Arxivat a: Política, Pení, base militar, Estat, Parc Natural del Cap de Creu, Roses

Instal·lacions de la base militar del Pení al Parc Natural del Cap de Creus | ACN

L'Ajuntament de Roses porta al ple d'aquest dilluns una moció per
reclamar a l'Estat que es compleixin les proposicions no de llei
aprovades al Congrés el 2012 i el 2013 i se cedeixin part de les
instal·lacions de la base militar del Pení al Parc Natural del Cap de
Creus.

El regidor d'Urbanisme i exdiputat a la cambra, Carles Pàramo,
assegura que el Ministeri de Defensa ha començat a replegar els
efectius aeris a les noves instal·lacions de la part alta de la base i
alerta que els antics edificis començaran a quedar abandonats si
no s'hi fa res. La proposta, impulsada per CiU, vol reclamar ara que
es facin efectius els compromisos adoptats i es comenci a treballar
per donar ús a aquestes instal·lacions i evitar que acabin
saquejades com ha passat amb altres complexos.

Propostes presentades al Congrés

El Congrés dels Diputats va aprovar el novembre de 2012 i l'abril de
2013 dues proposicions no de Llei en les quals es reclamava que
Defensa desafectés part de les instal·lacions de la base militar –
que quedarien progressivament en desús en el marc d'una
modernització de l'espai- i que el Ministeri d'Agricultura se'n fes
càrrec amb l'objectiu de donar nous usos vinculats a la difusió del
medi. Entre ells, proposaven la seva utilització com a oficines del
Parc Natural, que ara s'ubiquen dins del monestir de Sant Pere de
Rodes. Va ser precisament Pàramo qui va defensar les propostes
presentades pel Grup Parlamentari Català a la cambra baixa.

Ara, l'Ajuntament vol que aquelles declaracions d'intencions es
converteixin en una realitat. Segons diu, els consta que els militars
del Pení s'estan replegant cap a les instal·lacions de la part
superior de la muntanya. "Nosaltres tenim por, perquè ja
coneixem altres precedents, que acabin quedant abandonades i
saquejades abans que es tramiti una solució", explica.

Per això, CiU ha impulsat la moció on s'insta al Ministeri
d'Agricultura i Medi Ambient que reclami al de Defensa la
transferència d'aquesta part de la base. A més, el document també
proposa reclamar al ministeri que els informi sobre la desafecció
de la part en desús de l'Esquadró de Vigilància Aèria número 4
(EVA-4), tal com es va acordar a les proposicions.

En aquest sentit, la moció proposa sol·licitar també al
Departament de Territori i Sostenibilitat que s'impliqui en el canvi
d'afectació entre els dos ministeris "amb la finalitat de garantir que
els terrenys i les instal·lacions continuïn al servei públic, dins del
Parc Natural", tal com es va fer amb les finques de l'antic Club Med.

Per la seva banda, el govern municipal es compromet a col·laborar
en el traspàs i a fer les modificacions del pla general que calguin
per tal d'adequar urbanísticament l'espai d'acord amb el que
"determina el Pla especial de protecció del Medi Natural i del
Paisatge del Parc Natural del Cap de Creus".

Unes instal·lacions dels anys 50

El document recorda que la base es va construir l'any 1953 en el
marc d'un conveni de Defensa amb els Estats Units. Onze anys més
tard, l'activitat americana es va aturar i el complex va passar a
mans de l'exèrcit espanyol, que hi realitza tasques de control per
radar de l'espai aeri espanyol i de l'OTAN.

L'any 2009 van començar unes obres de modernització i adequació
de les instal·lacions per substituir els radars analògics per un únic
radar digital. Els treballs preveien també el replegament de tot el
personal de la base i els aparells operatius en un sol edifici, a la
part superior de la base.

El Parc, sense seu pròpia

Això implicava que la resta d'edificis quedessin buits i en desús.
Des de Roses sempre han defensat que les instal·lacions es troben
en perfecte estat de conservació i que, a més, serien ideals per a
ubicar-hi les oficines del Parc Natural, que ara treballa des de Sant
Pere de Rodes sense despatxos propis. L'actuació permetria
utilitzar aquestes instal·lacions en un espai dedicat a l'estudi i la
difusió dels seus valors.
A més, recorden que el Ministeri de Medi Ambient ja es va implicar
en una actuació similar amb la recuperació del paratge de Tudela
on hi havia l'antic Club Med. "En aquest cas no els costaria res i, en
canvi, se'n podria treure molt profit", insisteix Pàramo.











 El Bulli 1846 de Ferran Adrià es posarà en marxa el 2018 amb visites concertades

 Un dècim del quart premi de la loteria de Nadal s'ha venut a Roses

  Un cotxe s'estimba per un desnivell de cinc metres amb la conductora a dins, a
Roses

 El conductor que va atropellar mortalment un ciclista a Roses anava drogat

 Mor una dona de 83 anys ofegada a la platja de l'Almadrava, a Roses

 Els Bombers realitzen tres rescats en menys d'una hora

FES EL TEU COMENTARI
Nom

Anònim

Títol

Comentari

Comprovació: escriu l'any actual, amb 4 xifres

D'aquesta manera, verifiquem que el teu comentari

no l'envia un robot publicitari.

Envia el comentari

Més notícies

NACIÓGIRONA

Més notícies

NACIÓDIGITAL

18:12 Roses reclama a l'Estat que cedeixi
part de la base militar del Pení al
Parc Natural del Cap de Creus

26/03 La nova unitat d'arítmies del Trueta
de Girona entrarà en servei a finals
d'any

25/03 Txarango encisa Girona en el
concert inaugural de l'Strenes més
multitudinari

23/03 Girona i la Jonquera, la ciutat i el
poble de Catalunya on hi ha més
comerços per habitant

23/03 El Parlament suprimeix els
correbous de Torroella de Montgrí
que s'han celebrat durant 40 anys

23/03 Detingut un home per estafar
124.850 euros a set persones al
Gironès

22/03 Troben una medul·la compatible
amb l'alumne del Vedruna de Girona
que està malalt

21/03 Un jove apunyala un menor a
Girona després d'identificar-lo com
el lladre que li havia robat el mòbil

21/03 Injecció per potenciar els habitatges
socials dels ajuntaments

21/03 Li troben material per fer bitllets
falsos i sosté que era per imprimir
publicitat i samarretes

Instal·lacions de la base militar del Pení al Parc
Natural del Cap de Creus | ACN

Roses reclama a l'Estat
que cedeixi part de la
base militar del Pení al
Parc Natural del Cap de
Creus
El document busca fer complir les
proposicions no de llei aprovades el 2012 i
2013 i evitar el deteriorament de les
instal·lacions

La nova unitat d'arítmies del
Trueta de Girona entrarà en
servei a finals d'any

Txarango encisa
Girona en el
concert
inaugural de
l'Strenes més
multitudinari

ESCULL UNA EDICIÓ:


NacióDigital

 Osona  Lleida

 Tarragona  Girona

 Sabadell  Terrassa  Manresa

Granollers

 Ripollès  Garrotxa

 Reus  Terres de
l'Ebre

 Pallars  Baix
Montseny

 Solsona

Berguedà

 Sitges 
Cerdanya

Última hora Més llegit

Rajoy, Felip VI, Mas i Pastor, en la inauguració de
la línia del TGV Barcelona-Figueres | COMSA

Menys d'un terç de la
inversió de Rajoy en
corredors ha anat al del
Mediterrani
Catalunya, País Valencià i Múrcia només van
sumar el 31,4% de les inversions
territorialitzades en xarxes ferroviàries per a
mercaderies durant la primera legislatura
del PP | El govern espanyol ha considerat
despesa en el corredor mediterrani aquelles
infraestructures que unien Madrid amb la
costa mediterrània | El percentatge
d'inversions en infraestructures a Catalunya
no ha parat de caure any rere any

Els Premis de la
Crítica
reconeixen
«Davant la
jubilació» com a
millor espectacle

28 de març: i ara serà que sí,
senyor Rajoy?

Editor: Miquel Macià  

Directora: Karma Peiró  

Subdirector: Ferran Casas  

Director de negoci: Jordi Font  

Director de nous formats: José Manuel Gutiérrez  

Director de fotografia: Adrià Costa  

Director del Consell Editorial: Germà Capdevila  

Cap de redacció: Arnau Urgell  

 Consulta tot l'equip

Membres del Consell Editorial

Segueix-nos a:

  
Cerca a NacióGirona:



Informació corporativa

Audiència certificada OJD
Notícies corporatives
Història de NacióDigital
Reconeixements
Publicitat
Contacta amb nosaltres
Avís legal

Editorial: SCG Aquitània SL
Tecnologia: Sobrevia.net
Llicència: CC BY-NC-ND
Mitjà associat a l'ACPC

Amb la col·laboració de:

Cercador



PORTADA OPINIÓ FOTOS POLÍTICA SOCIETAT NACIÓDIGITAL

Dimarts 28 de març de 2017 ACCEDEIX REGISTRA'T

ROSES

Roses reclama a l'Estat que cedeixi part
de la base militar del Pení al Parc
Natural del Cap de Creus
  El document busca fer complir les proposicions no de llei aprovades el 2012 i

2013 i evitar el deteriorament de les instal·lacions

Redacció | 27/03/2017 a les 18:12h  Afegeix un comentari

   

Arxivat a: Política, Pení, base militar, Estat, Parc Natural del Cap de Creu, Roses

Instal·lacions de la base militar del Pení al Parc Natural del Cap de Creus | ACN

L'Ajuntament de Roses porta al ple d'aquest dilluns una moció per
reclamar a l'Estat que es compleixin les proposicions no de llei
aprovades al Congrés el 2012 i el 2013 i se cedeixin part de les
instal·lacions de la base militar del Pení al Parc Natural del Cap de
Creus.

El regidor d'Urbanisme i exdiputat a la cambra, Carles Pàramo,
assegura que el Ministeri de Defensa ha començat a replegar els
efectius aeris a les noves instal·lacions de la part alta de la base i
alerta que els antics edificis començaran a quedar abandonats si
no s'hi fa res. La proposta, impulsada per CiU, vol reclamar ara que
es facin efectius els compromisos adoptats i es comenci a treballar
per donar ús a aquestes instal·lacions i evitar que acabin
saquejades com ha passat amb altres complexos.

Propostes presentades al Congrés

El Congrés dels Diputats va aprovar el novembre de 2012 i l'abril de
2013 dues proposicions no de Llei en les quals es reclamava que
Defensa desafectés part de les instal·lacions de la base militar –
que quedarien progressivament en desús en el marc d'una
modernització de l'espai- i que el Ministeri d'Agricultura se'n fes
càrrec amb l'objectiu de donar nous usos vinculats a la difusió del
medi. Entre ells, proposaven la seva utilització com a oficines del
Parc Natural, que ara s'ubiquen dins del monestir de Sant Pere de
Rodes. Va ser precisament Pàramo qui va defensar les propostes
presentades pel Grup Parlamentari Català a la cambra baixa.

Ara, l'Ajuntament vol que aquelles declaracions d'intencions es
converteixin en una realitat. Segons diu, els consta que els militars
del Pení s'estan replegant cap a les instal·lacions de la part
superior de la muntanya. "Nosaltres tenim por, perquè ja
coneixem altres precedents, que acabin quedant abandonades i
saquejades abans que es tramiti una solució", explica.

Per això, CiU ha impulsat la moció on s'insta al Ministeri
d'Agricultura i Medi Ambient que reclami al de Defensa la
transferència d'aquesta part de la base. A més, el document també
proposa reclamar al ministeri que els informi sobre la desafecció
de la part en desús de l'Esquadró de Vigilància Aèria número 4
(EVA-4), tal com es va acordar a les proposicions.

En aquest sentit, la moció proposa sol·licitar també al
Departament de Territori i Sostenibilitat que s'impliqui en el canvi
d'afectació entre els dos ministeris "amb la finalitat de garantir que
els terrenys i les instal·lacions continuïn al servei públic, dins del
Parc Natural", tal com es va fer amb les finques de l'antic Club Med.

Per la seva banda, el govern municipal es compromet a col·laborar
en el traspàs i a fer les modificacions del pla general que calguin
per tal d'adequar urbanísticament l'espai d'acord amb el que
"determina el Pla especial de protecció del Medi Natural i del
Paisatge del Parc Natural del Cap de Creus".

Unes instal·lacions dels anys 50

El document recorda que la base es va construir l'any 1953 en el
marc d'un conveni de Defensa amb els Estats Units. Onze anys més
tard, l'activitat americana es va aturar i el complex va passar a
mans de l'exèrcit espanyol, que hi realitza tasques de control per
radar de l'espai aeri espanyol i de l'OTAN.

L'any 2009 van començar unes obres de modernització i adequació
de les instal·lacions per substituir els radars analògics per un únic
radar digital. Els treballs preveien també el replegament de tot el
personal de la base i els aparells operatius en un sol edifici, a la
part superior de la base.

El Parc, sense seu pròpia

Això implicava que la resta d'edificis quedessin buits i en desús.
Des de Roses sempre han defensat que les instal·lacions es troben
en perfecte estat de conservació i que, a més, serien ideals per a
ubicar-hi les oficines del Parc Natural, que ara treballa des de Sant
Pere de Rodes sense despatxos propis. L'actuació permetria
utilitzar aquestes instal·lacions en un espai dedicat a l'estudi i la
difusió dels seus valors.
A més, recorden que el Ministeri de Medi Ambient ja es va implicar
en una actuació similar amb la recuperació del paratge de Tudela
on hi havia l'antic Club Med. "En aquest cas no els costaria res i, en
canvi, se'n podria treure molt profit", insisteix Pàramo.
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TÍTULO Primavera gastronómica en Roses

DESCRIPCIÓN De abril a junio, la bonita localidad

de Roses, en Girona, ha preparado

un variado programa primaveral,

una atractiva mezcla de

gastronomía, música, folclore y

fotografía.
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De abril a junio, la bonita localidad de Roses, en Girona, ha preparado un variado programa

primaveral, una atractiva mezcla de gastronomía, música, folclore y fotografía para todos los

gustos.

Cuatro grandes eventos —La Ruta de las Tapas, la Muestra de vinos DO Empordà, la Feria de

la Rosa y el Festival Drons N’Roses— para disfrutar de una verdadera primavera

gastronómica y cultural en Roses, todo un referente de la Costa Brava por el incomparable

marco que la arropa, entre tres parques naturales y una majestuosa bahía.

Ruta de las Tapas de Roses

La primera actividad propuesta es la Ruta de las Tapas, que dará comienzo el viernes 31 de

marzo y concluirá el domingo 9 de abril. Diez días en los que más de cincuenta

establecimientos de la ciudad ofrecerán pequeñas piezas en miniatura de la cocina

ampurdanesa, a un precio unificado de 2,5 euros la tapa, acompañada de un vino DO

Empordà. Esta segunda edición de la Ruta viene avalada por el éxito de la primera, en la que

se sirvieron más de 6.000 consumiciones.

Tres semanas después, el 30 de abril, el protagonista será el enoturismo con la Muestra de

Vinos DO Empordà, una gran oportunidad de conocer la riqueza enológica de esta comarca

gerundense en la que el clima de la Tramontana da carácter a viñedos de antigua

implantación, con más de tres décadas, lo que acrecienta la calidad del producto final.

Mil comidas para las mujeres que se llamen Rosa

Ya en mayo, el último fin de semana de ese mes se celebrará la Feria de la Rosa, que este

año cumple su sexta edición. La localidad se transformará, durante tres días, del 26 al 28 de

mayo, en un auténtico jardín botánico, con diversos actos culturales, conciertos y

gastronomía. Y un valor añadido muy especial: la invitación de mil comidas para las mujeres

que se llamen Rosa o sus variantes: María Rosa, Rosa María, Rosario…

Finalmente, y ya a las puertas del verano, el fin de semana del 3 y 4 de junio el municipio

gerundense acogerá el espectacular y pionero Festival Drons N’Roses. Un certamen centrado

en la fotografía aérea hecha con drones. Se ofrecerán cursos, exhibiciones, talleres

infantiles, exposición de material y conferencias.
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que el pla d’usos “és correcte”. Pàg>10

a Mes´

Els serveis de
platja provoquen
un terratrèmol
polític a Roses

Figueres passa a l’acció amb
sancions de fins a 1.500 ¤ contra
l’incivisme dels amos de gossos

MEDI AMBIENT | CAMPANYA MUNICIPAL

COMARCA

Empuriabrava
dinamitza el seu
comerç amb regals

Els establiments preparen una cam-
panya pel 50è aniversari. Pàg>14

Edició Vilafant

Vilafant presenta 
la nova marca local
a la Fira del Conill

Quadern central

ACCIÓ EXPEDITIVA: Medi Ambient i la Guàrdia Urbana actuen amb el lema “Ens emmerdes la ciutat”. Pàg. 44

Omplim el carro de la compra

Sortegem 
100 € al mes

amb Súper Montserrat
www.emporda.info

PROMOCIÓ

El cantant Sam torna a
casa, 30 anys després

L’artista figuerenc actua a la Cate,
l’escenari del seu debut. æ>57

EL PILOT EMPORDANÈS DE L’EQUIP YAMAHA S’IMPOSA A LA CURSA DE QATAR I PRESENTA CANDIDATURA PER AL MUNDIAL.Pàg.314

Maverick, primer líder de MotoGP

Suplement gratuït 

Trenta-dues pàgines 
amb propostes transfrontereres.

www.emporda.info

Setmana Santa
Escapades

NATURA 

I PATRIMONI 

PER COMPARTIR

2017

de

El fotògraf americà capta el món dalinià. > PÀG. 22

“Per fotografiar un paisatge, 
cal perseverança i paciència”

ENTREVISTA A CLYDE BUTCHER

Ja estan aquí!

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado
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En ple període de preinscrip-
cions escolars, la regidora Anna
Jorquera parla sobre com es pre-
senta el curs 2017-2018 als centres
educatius del municipi. 

Quin és l’escenari escolar per al
curs vinent a Roses?

Es presenta un curs escolar amb
una novetat important, com és
l’estrena de la nova escola; amb
projecte de centre molt engresca-
dor; amb els nous premis a l’ex-
cel·lència per als alumnes amb les
millors notes de l’ESO i amb la po-
sada en marxa del nou pla educa-
tiu d’entorn, que ja estem treba-
llant per iniciar-lo aquest mateix
curs.        

Els premis a l’excel·lència a alum-
nes d’ESO com s’han plantejat?

Els premis a l’excel·lència es do-
naran a final de curs, en haver
acabat el 4t d’ESO, per a alumnes
dels centres d’educació secundà-
ria. Es farà entrega d’una dotació
econòmica i hi haurà un premiat
per centre. 

El pròxim curs, s’ofereix el mateix
nombre de places a infantil, primà-
ria i secundària que aquest curs? 

Sí, s’ofereixen les mateixes pla-
ces. Es manté la mateixa estruc-
tura de línies respecte al curs ac-
tual, ja que el canvi substàncial ja
es va dur a terme l’any passat en
vista a aquest curs, quan es va
procedir a la retirada d’una línia
a P3 a l’Escola Els Grecs. Aques-
ta mesura va ser una conseqüèn-
cia dels pocs naixements esde-
vinguts els anys 2013, 2014 i
2015.

Tenint en compte que la davalla-
da de naixements és de tres anys

consecutius, s’aplica la mesura
aquest pròxim curs?

És una decisió que no és de
competència municipal, però sí
que el Departament d’Ensenya-
ment ens va reunir juntament
amb els directors dels centres i
ens van comunicar que seria ro-
tatiu des del curs passat i els dos
cursos següents. 

Què li sembla que es programin

jornades de portes obertes als cen-
tres educatius?

És important que cada centre
programi diferents dies per a les
jornades de portes obertes, per-
què els pares i les mares interes-
sats puguin assistir i visitar les
instal·lacions, així com escoltar
els projectes educatius per part
de les direccions. A part del ca-
lendari de portes obertes, també
es poden concertar visites indivi-
duals amb els centres.

Comentava al principi de l’entre-
vista que una de les novetats del
pròxim curs és l’estrena de l’Escola
Montserrat Vayreda. En quina fase
es troba la construcció ara mateix?

L’edifici nou de l’Escola Mont-

serrat Vayreda es troba en plena
construcció. Cada tres mesos es
realitza un visita d’obres, que ens
permet valorar l’evolució. Tècni-
cament, es considera que els
tempos són correctes. Confiem
que es compleixin i que puguem
estrenar l’escola tal qual està pre-
vist per al curs vinent. La nova es-
cola tindrà un equipament molt
maco, modern i funcional. 
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Anna Jorquera REGIDORA D’ENSENYAMENT, JOVENTUT I SANITAT DE L’AJUNTAMENT DE ROSES

«Confiem estrenar l’escola Montserrat
Vayreda el curs vinent, com està previst»
La responsable de l’Àrea d’Ensenyament de l’Ajuntament de Roses, la regidora Anna Jorquera, segueix de prop les obres de
construcció de l’Escola Montserrat Vayreda i, de moment, s’estan complint tots els terminis, tal com explica en aquesta entrevista.
Aquesta previsió fa pensar que la gran novetat del curs vinent a Roses serà l’esperada estrena d’aquest nou equipament escolar.

ENTREVISTA

Mairena Rivas
GIRONA

La regidora Anna Jorquera es felicita que el pròxim curs es puguin celebrar novetats en l’àmbit educatiu a Roses. GERARD BLANCHÉ

«Els premis a l’excel·lència

es donaran a final de curs, a

alumnes de 4t d’ESO, un de

cada centre de secundària»

«La nova escola
Montserrat Vayreda tindrà

un equipament molt maco,

modern i funcional»

PLA EDUCATIU D’ENTORN
En marxa les primeres accions

L’Ajuntament de Roses ha ce-
lebrat aquest mes de març la

primera sessió de la Comissió del Pla
Educatiu d’Entorn, durant la qual
s’han constituït les comissions que
impulsaran el Pla a la població. Així
mateix, s’han aprovat les primeres
actuacions a realitzar durant aquest
curs escolar i s’ha adoptat el compro-
mís d’elaborar un projecte marc el
mes de juny de 2017, que guiarà el
desenvolupament del Pla Educatiu
d’Entorn durant els 4 pròxims anys.



LA DADA

La directora de Dixit Centre d’Idiomes, Mercè Amella. GERARD BLANCHÉ

Dixit Centre d’Idiomes de Roses
ha promogut un curs, per a un grup
exclusiu de participants, d’immersió
lingüística als Estats Units, durant
una estada a l’estiu. Cada alumne
conviurà amb una família, en una
zona dels Estats Units que es troba
entre Boston i Nova York. La
directora de Dixit Centre d’Idiomes,
Mercè Amella, acompanyarà el grup.  
DIXIT CENTRE D’IDIOMES
� Carrer Barcelona, 4 � Roses 
� 617 353 349/972 116 130 (tardes)

➤

DIXIT CENTRE D’IDIOMES
CURS D’IMMERSIÓ
LINGÜÍSTICA ALS EUA 

L’Àrea de Promoció Econòmi-
ca de Roses ja té a punt, per a
aquest dimecres, 29 de març, la
2a edició del Fòrum d’Oportuni-
tats, que impulsa conjuntament
amb el Fòrum Imagina. L’esde-
veniment es fa al Teatre Munici-
pal de Roses. Es tracta d’un espai
pensat per compartir projectes
emprenedors amb persones que
puguin aportar recursos o col·la-

boracions. L’objectiu és posar en
contacte emprenedors, empresa-
ris i persones a la recerca d’un
projecte, de forma que es facilitin
aliances i sinergies entre ells, com
ara la cessió d’espais, participar
en el projecte aportant temps i ta-
lent, o bé desenvolupant àrees de
negoci com la informàtica o el
màrqueting. En alguns casos,
també es tracta d’intercanvis de
serveis entre empreses.

ROSES | REDACCIÓ

El II Fòrum d’Oportunitats
es fa aquest dimecres, dia 29

ROSES ACTUALITAT DIMARTS, 28 DE MARÇ DEL 2017 | EMPORDÀ
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L’Hotel Terraza ha estat el centre neuràlgic dels bloguers de la mà de Pep Nogué. GERARD BLANCHÉ

Girona Excel·lent ha celebrat a
l’Hotel Terraza de Roses el primer
Blogtrip, per al qual ha convidat un
grup de bloguers i de rostres cone-
guts que durant tres dies (del 24 al
26 de març) han parlat del territo-
ri, dels seus productes i del treball
que fan els productors gironins. 

Durant el Blogtrip, els partici-
pants han conegut la qualitat de les
exquisideses del territori de mà del
reconegut assessor gastronòmic
Pep Nogué, i, així mateix, s’han fet
ressò als seus blogs o als seus
comptes de les xarxes socials sobre

les seves impressions, la seva valo-
ració i la informació relacionada
amb l’experiència viscuda. El grup
de bloguers estava format per:
Sandra Marquié, Daniel Arbós,
Miguel Ángel Moreno, Ariadna
Rodrigo, Sílvia Soto, Julia Creus
(actriu de Merlí), Anna Bertran
(actriu de Polònia, Crakòvia…),
Xavier Olona, Jordi Ávila i Carme
BL. 

L’Hotel Terraza ha volgut donar
la benvinguda a la temporada  amb
un recorregut pels productes amb
el segell de qualitat Girona Ex-
cel·lent.

ROSES | REDACCIÓ

Gran ressò del «Blogtrip»
de Girona Excel·lent a
l’Hotel Terraza de Roses

Entre el 31 de març i 9 el d’abril,
Roses ofereix a vilatans i visitants
un interessant circuit gastronò-
mic per conèixer les tapes i espe-
cialitats d’un total de 51 restau-
radors de la població, units en la
segona edició de La Ruta de les
Tapes. Aquesta és una iniciativa
de l’Àrea de Promoció Econòmi-
ca de l'Ajuntament, que compta

amb el suport del sector privat
per donar a conèixer la riquesa
culinària del municipi i la pro-
ducció enològica de la DO Em-
pordà. 

El preu de cada tapa amb de-
gustació de vi és de 2,5 €. Els par-
ticipants comptaran amb una
butlleta on cada establiment es-
tamparà un segell diferent. Qui
ompli les nou caselles existents

amb el segell de 9 establiments
podrà optar al sorteig d’un àpat
per a dues persones a l’establi-
ment participant en la campanya
que esculli i un lot de vins DO
Empordà cedit pel Consell Regu-
lador de la Denominació d’Ori-
gen Empordà. El sorteig es farà el
30 d’abril, a les 12.00 h, a la pla-
ça de Catalunya, en el marc de la
4a Mostra del vi DO Empordà.

ROSES | REDACCIÓ

El circuit gastronòmic arrenca el 31 de març i es pot gaudir de la proposta durant 10 dies➤

La Ruta de les Tapes dobla el nombre de
bars i restaurants i oferirà 51 creacions

El Teatre Municipal de Roses ha acollit la presentació de la segona edició de la Ruta de les Tapes. GERARD BLANCHÉ

L’aprovació del Pla d'Usos de
Temporada (PUT)per part de l’e-
quip de govern rosinc (CiU i Gent
del Poble) no ha caigut gaire bé a
un sector de la població. Per una
part, l’oposició en bloc de l’Ajun-
tament de Roses ha demanat pú-
blicament, aquest dilluns, 27 de
març, la celebració d’una sessió
plenària de caràcter extraordina-
ri per “reprovar a l’actual Govern
Municipal per l’actuació poc
transparent en l’aprovació del  pla
d’usos per al període 2017-2021 i
la falta de lleialtat institucional
cap a la majoria d’integrants del
ple”. En aquest afer, ERC-AM,
PSC-CP, PP, C’s i UMdC han creat
un front comú. 

Els cinc grups municipals tam-
bé pretenen instar l’equip de go-
vern “a realitzar els tràmits perti-
nents per revocar la decisió uni-
lateral d’eliminar els usos per a es-
ports nàutics a Santa Margarida
i a no prendre cap decisió similar,
si no és posteriorment al debat
pertinent i d’acord amb una ma-
joria dels representants del ple”. 

Al mateix temps, representants
de diverses entitats locals han fet
un comunicat, firmat per Ricar-
do Moraes, per expressar  el seu

malestar i denunciar “la falta de
comunicació per part de l’Ajun-
tament en la decisió d’eliminar,
amb el pla d’usos, les escoles nàu-
tiques de les platges de Roses del
Rastrell i Santa Margarida”.
Aquest col·lectiu tenia previst
manifestar-se davant l’ajunta-
ment aquest dilluns, 27 de març,
per fer sonora la seva queixa.

L’alcaldessa de Roses, Montse
Mindan, ha volgut treure foc a la
polèmica convocant una roda de
premsa per explicar que l’oposi-
ció no té raó quan diu que el pla
d’usos s’ha aprovat “amb noctur-
nitat i secretisme”. L’alcaldessa
ha informat que el pla d’usos ha
estat aprovat per la Junta de Go-
vern Local el desembre de 2016,
de la qual cosa es va informar l’o-
posició el mateix desembre, i que
es va fer per Junta de Govern com
sempre, ja que aquest és l’òrgan
municipal al qual li correspon l’a-
provació per delegació de l’alcal-
dessa. Ha explicat que, per tant,
“s’ha realitzat de manera idèntica
(per Junta de Govern), que en l’a-
provació dels Plans d’Usos dels
anys 2008, 2009 i 2010 (sota go-
vern PSC-PP- ICV- GIR ) i el Pla
d’Usos 2012-2016 (sota govern
CIU i PP).

ROSES | REDACCIÓ

Malestar d’un sector de
Roses per l’aprovació del
Pla d’Usos de Temporada

Els portaveus de l’oposició, expressant la seva protesta. JOAN PLANA

La Residència Pi i Sunyer de
Roses festeja el seu 25è aniversari
aquest 2017 i és per això que al
llarg d’aquest any s’han programat
diverses activitats commemoratives.
Amb la inauguració d’una exposició,
s’ha donat el tret de sortida a
l’aniversari. Els responsables de la
residència es mostren molt
il·lusionats de poder compartir el
festeig amb els usuaris i els seus
familiars.

➤

Residència Pi i Sunyer
La celebració 
del 25è aniversari

GERARD BLANCHÉ

CUJEDA
Resaltado
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CUJEDA
Resaltado
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El festival del vi empordanès, el
Vívid, que té per objectiu promo-
cionar la ruta del vi de la deno-
minació d’origen (DO) Empordà,
torna per quart any consecutiu
aquest mes d’abril amb menys ac-
tivitats, més d’una cinquantena,
però de més qualitat. El dissabte
1 d’abril arrencarà el Vívid amb
una caminada popular entre vi-
nyes a Capmany, on al final es po-
drà degustar la butinatxa, una
nova creació que combina la bo-
tifarra i la garnatxa. D’altres acti-
vitats noves que preveu aquesta
edició del festival és la posada en
servei del que s’ha anomenat Vi-
nibus, que sortirà cada dissabte
des de quatre localitats per visi-
tar diversos cellers. El Vinibus
sortirà cada dissabte del mes d’a-
bril des de quatre localitats per vi-
sitar diversos cellers de la DO
Empordà.  Les activitats del Ví-
vid van, en bona part, adreçades
al turista de proximitat i, per tant,
s’espera que s’hi apuntin, sobre-
tot, persones procedents de la
resta de comarques gironines,
Catalunya, l’Estat espanyol i la
Catalunya del Nord. El fet que la
Setmana Santa també caigui en
abril és un fet que podria fer aug-
mentar les visites, segons els or-
ganitzadors. En l’edició passada,
es van registrar més de 7.000 vi-
sitants (un 30% més que el 2015).

Enguany, els organitzadors
han optat per reduir el nombre
d’activitats per tal de millorar-ne
la qualitat i també incorporar no-
vetats, com ara tastos en espais
emblemàtics, com el castell de
Recasens, el monestir de Sant
Pere de Rodes, la casa de l’Abat
de Llançà o la torre del Museu del
Suro de Palafrugell.  D’altra ban-
da, també es distribueixen les ac-
tivitats de manera agrupada al
territori. Cada setmana, les pro-
postes es concentraran en un àm-
bit territorial concret i això farà
que els visitants ho tinguin més
fàcil per organitzar la seva agen-
da i, fins i tot, poder compaginar
més d’una activitat en un mateix
dia.

Una altra de les novetats d’a-
quest any és que totes les activi-

tats del Vívid es podran reservar
i pagar a través del web del festi-
val: www.vivid.costabrava.org.
Es tracta d’una millora tecnolò-
gica que vol facilitar tant a visi-
tants com a cellers la planificació
de les activitats. Els organitza-
dors han posat a la venda 1.500
places a les activitats més res-
tringides, tot i que n’hi ha d’altres
(com la marxa popular d’aquest
dissabte a Capmany) que no te-
nen aforament. 

En l’organització del programa
d’activitats, hi participen els 27
cellers visitables que formen part
de la DO, a més dels 104 socis del
Club de màrqueting de la Ruta
del Vi DO Empordà. 

Impacte de l’enoturisme  
L’enoturisme és una peça clau per
als cellers de l’Empordà per do-
nar a conèixer el seu producte. A
més, té una incidència clara en les
vendes que es fan directament al
client. Segons dades que va donar
a conèixer el Consell Regulador
de la DO Empordà, durant la pre-

sentació del Vívid a Girona, la set-
mana passada, de les 5.800.000
ampolles venudes l’any 2016, un
11% van ser vendes directes des
dels cellers.  Segons dades del Pa-
tronat de Turisme Costa Brava
Girona, durant l’any 2016, un to-
tal de 47.350 enoturistes van fer
visites als cellers de les comar-
ques gironines.

FIGUERES | MARC TESTART

FESTIVAL DEL VI

El «Vinibus» passejarà els turistes del vi 
Una marxa popular per les vinyes de Capmany obre, aquest dissabte, la quarta edició del festival Vívid➤

Xavier Albertí (DO Empordà), Marta Felip i Ramon Ramos (Patronat de Turisme), presentant el Vívid. EMPORDÀ

El celler Mas Llunes de Gar-
riguella va ser l’escenari, la set-
mana passada, de la signatura
d’un conveni entre Pere Vila,
president de la Diputació de Gi-
rona i del Patronat de Turisme
Costa Brava Girona (entitat im-
pulsora del club de màrqueting
de la Ruta del Vi DO Empordà);
Xavier Albertí, president del
Consell Regulador de la Deno-
minació d’Origen Empordà, i
Miquel Gotanegra, president
de l’Associació de Càmpings de
Girona.

L’acord se centra en tres
blocs: l’econòmic, el de promo-
ció i difusió, i l’institucional es-
tratègic i hi destaca el compro-
mís de les tres parts per  treba-

llar coordinadament la promoció
de l’oferta enoturística entre els
usuaris dels càmpings gironins
per mitjà d’activitats, com ara tas-
tos guiats de vins de la DO Em-
pordà als càmpings categoritzats
d’enològics de l’Associació de
Càmpings; l’organització de visi-
tes guiades a cellers de la Ruta del
Vi DO Empordà, dirigits a clients
fidelitzats dels càmpings, que
posteriorment actuaran de pres-
criptors dins la comunitat d’u-
suaris del càmping; la utilització
de vins de la DO Empordà en ac-
cions de promoció turística d’àm-
bit nacional i internacional i, fi-
nalment, la creació de material
promocional conjunt.

Entre els cellers adherits a l’a-
cord hi ha: Mas Llunes, Espelt Vi-

ticultors, La Vinyeta, Castell de
Peralada, Empordàlia, AV Bode-
guers, Grup Oliveda, Brugarol,
Masia Serra i Mas Eugeni. Els
càmpings participants en la pro-
moció són: Treumal i Valldaro
(Castell-Platja d’Aro); Cypsela i
Neptuno (Pals); Bassegoda Park
(Albanyà); Internacional de Ca-
longe; Illa Mateu (l’Escala);
Camping Rifort (l’Estartit); Les
Medes, Rifort, i Empordà (Tor-
roella de Montgrí-l’Estartit); La
Ballena Alegre, Las Palmeras,
Àmfora i Aquarius (Sant Pere
Pescador); Càmping Ecològic
Lava (Santa Pau); Càmping In-
ternacional Palamós; Mas Nou
(Castelló); Camping Girona (For-
nells de la Selva), i Bella Terra
(Blanes).

GARRIGUELLA | REDACCIÓ

Els càmpings s’apunten a l’enoturisme
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DISSABTE 1 D’ABRIL
� Primera marxa popular

entre vinyes. � Cooperativa El Par -
ral (Capmany). � 9-13 h. � 6 €.
� Menú degustació “Els tastets
d’en Dionís”. � Hotel Spa Terraza
(Roses). � 20-22 h. � 52 €.
� Vinyes dels Aspres i Arché Pagès
amb Vinibus. � Llançà. 
� 15.30-20.15 h. � 20 €.

DIUMENGE 2 D’ABRIL
� Instavívid al Baix Empor-

dà � Celler Brugarol (Palamós). 
� 10-14.15 h. � Gratuït
� Iniciació al tast d’olis d’oliva
verge amb Laura Masramon
� Celler Masetplana (Garriguella).
� 11-13.30 h. � 30 €.

2

1

L’AGENDA

RAMON RAMOS
DIRECTOR PATRONAT TURISME COSTA BRAVA GIRONA

Volem que el visitant pugui
fer una descoberta del

territori i oferir-li una
programació més qualitativa que
quantitativa»

XAVIER ALBERTÍ
PRESIDENT DO EMPORDÀ

Hi ha una relació entre les
activitats de difusió i les

visites, que es tradueixen en
vendes directes als nostres
cellers»

««

DECLARACIONSEl festival Vívid omplirà
d’activitats aquest mes 
d’abril amb l’objectiu
d’atraure visitants als cellers

CUJEDA
Resaltado



El Centre Escolar Empordà,
ubicat a Roses, oferirà un nou mo-
del de Batxillerat a partir del pro-
per curs 2017/18 juntament amb
el nou disseny del Cicle Formatiu
d’Activitats Comercials que va ini-
ciar el curs passat. El nou progra-
ma es basa en un horari intensiu
als matins, on s’impartiran els
continguts curriculars del propi
curs  i un espai de treball d’assis-
tència voluntària, a les tardes,  on
es portarà a terme un pla d’ex-
cel·lència i qualitat enfocat a pro-
moure el talent de cadascun dels
alumnes, adaptant-se a les seves
necessitats.

L’eix principal del projecte edu-
catiu és formar persones compe-
tents pel dia de demà i que sàpi-
guen resoldre qualsevol repte que
els plantegi la vida. És per això que
l’escola aposta per una educació
integral i activa.

Un Batxillerat de qualitat
A l’escola es poden cursar 4 itine-
raris de Batxillerat: Científic, Tec-
nològic, Humanitats i Ciències
Socials.

Per tal que els aprenentatges si-
guin més significatius per als
alumnes, l’escola ofereix una for-
mació pràctica on desenvolupen
les seves competències. Els labo-
ratoris de Química, Física, Biolo-
gia o Tecnologia en són un exem-
ple, així com les sessions pràcti-

ques a Facultats i Tallers universi-
taris.

Treballem les capacitats comu-
nicatives dels alumnes en uns Ta-
llers d’Expressió Oral, que acom-
panyen a un seguiment continuat
del Treball de Recerca obligatori.

Fomentem l’aprenentatge i la
pràctica de l’anglès i som centre
col·laborador de la Universitat de
Cambridge i realitzem els exà-
mens del First Certificate i Ad-
vanced.

Per tal de facilitar l’atenció per-

sonalitzada i el progrés de l’alum-
ne, les ràtios de les aules giren al
voltant de 20 alumnes per classe.

La nova organització dels ho-
raris, els descansos entre classes i
la distribució de les aules seguei-
xen les directrius d’escola avança-
da.

Orientació personalitzada
L’escola desenvolupa diferents es-
tratègies per orientar l’alumnat
cap al seu futur acadèmic i pro-
fessional. Tenim un equip prepa-

rat i format per treballar amb els
alumnes la seva orientació perso-
nal i el seu autoconeixement. Fem
un assessorament personalitzat
des de la tutoria individual i de l’o-
rientadora.

Programem visites a universi-
tats i sessions informatives de les
principals universitats pràctiques
professionals a la Universitat.

Organitzem, al llarg del curs, el
projecte Fòrum Jove, tres sessions
trimestrals on planifiquem Taules
rodones amb exalumnes i profes-

sionals de diferents àmbits que ex-
pliquen el dia a dia i l’experiència
pràctica de la vida universitària o
de la seva professió, i la Fira–fò-
rum, una trobada d’universitats a
la nostra escola. 

Workshops
Aprofitant la franja no lectiva de
les tardes, els alumnes de Batxi-
llerat i Cicles Formatius tenen l’o-
portunitat de participar de forma
voluntària en diferents tallers que
els permetin millorar  la presa de
decisions,  la resolució de proble-
mes, la comunicació,  la col·labo-
ració i el lideratge.

Els professors els faciliten es-
tratègies i recursos que ajuden a
completar la formació i potencien
l’excel·lència acadèmica.

ROSES | CE EMPORDÀ

CENTRE ESCOLAR EMPORDÀ

Un nou disseny de Batxillerat i Cicle Formatiu
Centre Escolar Empordà
� Riera Ginjolers, 196.
� Roses 
� Més informació: 972 257 397 
� www.cemporda.org

LA FITXA

El centre Escolar Empordà incentiva l’aprenentatge dels seus alumnes. CE EMPORDÀ

Els workshops ajudaran a
Desenvolupar destreses comu-
nicatives, amb tallers de co-

municació en petits grups.
Potenciar la intel·ligència emo-
cional amb sessions de coac-

hing.
Fomentar el compromís ciuta-
dà comptant amb la col·labora-

ció d’alumnes mentors.
Promoure la cultura reflexiva
portant a terme tècniques de

treball intel·lectual.
Impulsar la cultura emprene-
dora amb la creació de Start

Ups.
Integrar l’alfabetització digital
amb petits tallers d’edició de

vídeos i programació.
Incentivar l’aprenentatge co-
operatiu amb l’experimentació

internivells.
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La ciutat de Figueres oferirà
tres noves línies de 1r d’ESO el
proper curs 2017-2018. Concre-
tament, s’amplia l’oferta de l’Ins-
titut Cendrassos, passant de qua-
tre a sis línies, i de l’Institut Nar-
cís Monturiol, que passarà de
tres a quatre. Pel que fa a la res-
ta d’instituts, a l’Alexandre Deu-
lofeu es mantindran les quatre lí-
nies, augmentades el curs passat,
a l’Olivar Gran també quatre lí-
nies, al Ramon Muntaner i La
Salle Figueres tres línies cadas-
cun i a les Escolàpies Figueres
dues línies. Actualment, a Fi-
gueres s’ofereixen un total de 23
línies de 1r d’ESO, amb 2.700
alumnes de 1r a 4t inscrits aquest
curs. L’alcaldessa, Marta Felip,
ha dit que la demanda de primà-
ria es manté a la ciutat i que aug-
menta cada vegada més la de se-
cundària.

FIGUERES | REDACCIÓ

Figueres oferirà
tres noves línies 
de primer d’ESO 
el curs 2017-2018

L’1 d’abril, els alumnes de 4t
d’ESO seleccionats pels seus ins-
tituts per participar en el Concurs
d’Oratòria Juvenil de l’Alt Em-
pordà participen, a Vilajuïga, en
la 3a edició d’aquesta convocatò-
ria, que coorganitzen l’Espai Ar-
mengol i el Servei Educatiu de
l’Alt Empordà. El Concurs d’O-
ratòria s’ha convertit en un espai
en què estudiants amb dots per al
raonament verbal poden mostrar
davant del públic com s’expres-
sen entorn d’un tema concret. La
primera edició, va guanyar-la l’a-
lumna de l’Institut Ramon Mun-
taner Olma Giró i en l’edició del
2016 es va proclamar guanyador
l’estudiant de La Salle Figueres
Oriol Darnés.

VILAJUÏGA | REDACCIÓ

L’Espai Armengol
acull el Concurs
d’Oratòria Juvenil
aquest 1 d’abril

Els alumnes de cada centre han exposat experiències educatives que han posat en pràctica. CONXI MOLONS

El Fòrum d’Escoles Verdes de
l’Alt Empordà ha reunit aquest
divendres, 24 de març, en una
trobada a Llers i Boadella, més de
cent alumnes d’onze escoles de la
comarca que vetllen per innovar,
incloure, avançar, sistematitzar i
organitzar accions educatives
que tenen la finalitat d’afrontar,
des de l’educació, els nous reptes
i valors de la sostenibilitat. Cada
escola ha compartit una expe-
riència: Carme Guasch i Darné
(Gimcana 2.0. Els Boscos i pre-
venció d’incendis); Joan Reglà

(Remodelació del galliner); La
Salle Figueres (Projecte conjunt
primària-secundària); Terra-
prims (Boscos nets i prevenció
d’incendis); Tramuntana  (El pa-
per reciclat, donem-li un nou ús);
Escola de Llers (Coneixement de
l’entorn proper); Josep Pallach
(Participació de la comunitat
educativa); Ramon Muntaner
(Delegats verds); Cor de Maria
(Gestió sostenible de l’energia a
l’escola); Les Clisques (Els murs
de pedra seca a la Selva de Mar),
i Caritat Serinyana (Vincles mos
estimem mos respectem).

LLERS / BOADELLA | MAIRENA RIVAS

Onze escoles verdes de
l’Alt Empordà exposen
projectes en una trobada

CONXI MOLONS / ROSANA VIDAL

La campanya Bombers amb Cor està mobilitzant centenars de persones a
tot Catalunya sensibilitzades amb la importància de donar sang al Banc de
Sang i Teixits. Els parcs dels Bombers de la Generalitat de Figueres i Roses

s’han implicat al màxim aquest cap de setmana (a Figueres, dissabte, i a
Roses, diumenge) i han convertit que el gest de donar sang estigués
acompanyat d’activitats, exposicions i exhibicions de la seva seva feina.

➤

Solidaritat Els bombers dels parcs de Figueres i de Roses es bolquen en la donació de sang

SEGUNDA MANO
TTODO LO QUE COMPRO LO PAGO AL CONTADO
DESALOJO DE PISOS, LOCALES Y TIENDAS, MUDANZAS Y TRANSPORTES

• BROCANTER  • ANTIGÜEDADES
AMUEBLA TU APARTAMENTO
COLCHONES, SOFÁS, SOMIER, ARMARIOS, 
NEVERAS, COCINAS, ETC. 

Progrés, 23 · FIGUERES · Tel. 639 329 546
segundamanofigueres@gmail.com · www.facebook.com/segundamanofigueres.es

Ahora también nos puede conocer en:

www.segundamanofigueres.com

1
6
0
3
8
2

Horario de lunes a viernes de 10.00 h 
a 13.00 y de 16.00 a 19.00 h

GRAN VARIEDAD DE MUEBLES

COMPARE PRECIOS

1
5
8
4
0
8

CUJEDA
Resaltado



Moció a Roses per reclamar a l'Estat que
cedeixi part de la base militar del Pení al
Parc Natural del Cap de Creus

ACN Roses.-L'Ajuntament de Roses ha aprovat al ple d'aquest dilluns una moció per reclamar

a l'Estat que es compleixin les proposicions no de llei aprovades al Congrés el 2012 i el 2013

i se cedeixin part de les instal·lacions de la base militar del Pení al Parc Natural del Cap de

Creus. El regidor d'Urbanisme i ex diputat a la cambra, Carles Pàramo, assegura que el

Ministeri de Defensa ha començat a replegar els efectius aeris a les noves instal·lacions de la

part alta de la base i alerta que els antics edificis començaran a quedar abandonats si no s'hi

fa res. La proposta, impulsada per CiU, reclama ara que es facin efectius els compromisos

adoptats i es comenci a treballar per donar ús a aquestes instal·lacions i evitar que acabin

saquejades com ha passat amb altres complexos. La moció ha comptat amb el suport de

l'equip de govern (CiU i GdP) així com d'ERC i el PP, a l'oposició. El PSC i UMdC hi han votat

en contra i el regidor de C's s'ha abstingut.

(En aquesta actualització s'hi ha afegit que la moció s'ha aprovat i amb quins suports ha

comptat a la votació) El Congrés dels Diputats va aprovar el novembre de 2012 i l'abril de

2013 dues proposicions no de Llei en les quals es reclamava que Defensa desafectés part de

les instal·lacions de la base militar - que quedarien progressivament en desús en el marc

d'una modernització de l'espai- i que el Ministeri d'Agricultura se'n fes càrrec amb l'objectiu

de donar nous usos vinculats a la difusió del medi. Entre ells, proposaven la seva utilització

com a oficines del Parc Natural, que ara s'ubiquen dins del monestir de Sant Pere de Rodes.

Va ser precisament Pàramo qui va defensar les propostes presentades pel Grup Parlamentari

Català a la cambra baixa. Ara, l'Ajuntament vol que aquelles declaracions d'intencions es

converteixin en una realitat. Segons diu, els consta que els militars del Pení s'estan replegant

cap a les instal·lacions de la part superior de la muntanya. "Nosaltres tenim por, perquè ja

coneixem altres precedents, que acabin quedant abandonades i saquejades abans que es

tramiti una solució", explica. Per això, CiU ha impulsat la moció on s'insta al Ministeri

d'Agricultura i Medi Ambient a reclamar al de Defensa la transferència d'aquesta part de la

base. A més, el document també proposa reclamar a Defensa que els informi sobre la

desafecció de la part en desús de l'Esquadró de Vigilància Aèria número 4 (EVA-4), tal i com

es va acordar a les proposicions. En aquest sentit, la moció proposa demanar també al

Departament de Territori i Sostenibilitat que s'impliqui en el canvi d'afectació entre els dos

ministeris "amb la finalitat de garantir que els terrenys i les instal·lacions continuïn al servei

públic, dins del Parc Natural", tal i com es va fer amb les finques de l'antic Club Med. Per la

seva banda, el govern municipal es compromet a col·laborar en el traspàs i a fer les

modificacions del Pla General que calguin per tal d'adequar urbanísticament l'espai d'acord

amb el que "determina el Pla especial de Protecció del Medi Natural i del Paisatge del Parc

Natural del Cap de Creus". La moció s'ha aprovat amb el suport dels grups del govern CiU i

GdP,'ERC i el PP. El PSC i UMdc hi han votat en contra i el regidor de C's s'ha abstingut. Unes

instal·lacions dels anys 50El document recorda que la base es va construir l'any 1953 en el

marc d'un conveni de Defensa amb els Estats Units. Onze anys més tard, l'activitat

americana es va aturar i el complex va passar a mans de l'exèrcit espanyol, que hi realitza

tasques de control per radar de l'espai aeri espanyol i de l'OTAN. L'any 2009 van començar

unes obres de modernització i adequació de les instal·lacions per substituir els radars

analògics per un únic radar digital. Els treballs preveien també el replegament de tot el

personal de la base i els aparells operatius en un sol edifici, a la part superior de la base. El

Parc, sense seu pròpiaAixò implicava que la resta d'edificis quedessin buits i en desús. Des

de Roses sempre han defensat que les instal·lacions es troben en perfecte estat de

conservació i que, a més, serien ideals per a ubicar-hi les oficines del Parc Natural, que ara

treballa des de Sant Pere de Rodes sense despatxos propis. L'actuació permetria utilitzar

aquestes instal·lacions en un espai dedicat a l'estudi i la difusió dels seus valors. A més,

recorden que el Ministeri de Medi Ambient ja es va implicar en una actuació similar amb la

recuperació del paratge de Tudela on hi havia l'antic Club Med. "En aquest cas no els

costaria res i, en canvi, se'n podria treure molt profit", insisteix Pàramo.
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Moció a Roses per reclamar a l'Estat que
cedeixi part de la base militar del Pení al
Parc Natural del Cap de Creus

ACN Roses.-L'Ajuntament de Roses ha aprovat al ple d'aquest dilluns una moció per reclamar

a l'Estat que es compleixin les proposicions no de llei aprovades al Congrés el 2012 i el 2013

i se cedeixin part de les instal·lacions de la base militar del Pení al Parc Natural del Cap de

Creus. El regidor d'Urbanisme i ex diputat a la cambra, Carles Pàramo, assegura que el

Ministeri de Defensa ha començat a replegar els efectius aeris a les noves instal·lacions de la

part alta de la base i alerta que els antics edificis començaran a quedar abandonats si no s'hi

fa res. La proposta, impulsada per CiU, reclama ara que es facin efectius els compromisos

adoptats i es comenci a treballar per donar ús a aquestes instal·lacions i evitar que acabin

saquejades com ha passat amb altres complexos. La moció ha comptat amb el suport de

l'equip de govern (CiU i GdP) així com d'ERC i el PP, a l'oposició. El PSC i UMdC hi han votat

en contra i el regidor de C's s'ha abstingut.

(En aquesta actualització s'hi ha afegit que la moció s'ha aprovat i amb quins suports ha

comptat a la votació) El Congrés dels Diputats va aprovar el novembre de 2012 i l'abril de

2013 dues proposicions no de Llei en les quals es reclamava que Defensa desafectés part de

les instal·lacions de la base militar - que quedarien progressivament en desús en el marc

d'una modernització de l'espai- i que el Ministeri d'Agricultura se'n fes càrrec amb l'objectiu

de donar nous usos vinculats a la difusió del medi. Entre ells, proposaven la seva utilització

com a oficines del Parc Natural, que ara s'ubiquen dins del monestir de Sant Pere de Rodes.

Va ser precisament Pàramo qui va defensar les propostes presentades pel Grup Parlamentari

Català a la cambra baixa. Ara, l'Ajuntament vol que aquelles declaracions d'intencions es

converteixin en una realitat. Segons diu, els consta que els militars del Pení s'estan replegant

cap a les instal·lacions de la part superior de la muntanya. "Nosaltres tenim por, perquè ja

coneixem altres precedents, que acabin quedant abandonades i saquejades abans que es

tramiti una solució", explica. Per això, CiU ha impulsat la moció on s'insta al Ministeri

d'Agricultura i Medi Ambient a reclamar al de Defensa la transferència d'aquesta part de la

base. A més, el document també proposa reclamar a Defensa que els informi sobre la

desafecció de la part en desús de l'Esquadró de Vigilància Aèria número 4 (EVA-4), tal i com

es va acordar a les proposicions. En aquest sentit, la moció proposa demanar també al

Departament de Territori i Sostenibilitat que s'impliqui en el canvi d'afectació entre els dos

ministeris "amb la finalitat de garantir que els terrenys i les instal·lacions continuïn al servei

públic, dins del Parc Natural", tal i com es va fer amb les finques de l'antic Club Med. Per la

seva banda, el govern municipal es compromet a col·laborar en el traspàs i a fer les

modificacions del Pla General que calguin per tal d'adequar urbanísticament l'espai d'acord

amb el que "determina el Pla especial de Protecció del Medi Natural i del Paisatge del Parc

Natural del Cap de Creus". La moció s'ha aprovat amb el suport dels grups del govern CiU i

GdP,'ERC i el PP. El PSC i UMdc hi han votat en contra i el regidor de C's s'ha abstingut. Unes

instal·lacions dels anys 50El document recorda que la base es va construir l'any 1953 en el

marc d'un conveni de Defensa amb els Estats Units. Onze anys més tard, l'activitat

americana es va aturar i el complex va passar a mans de l'exèrcit espanyol, que hi realitza

tasques de control per radar de l'espai aeri espanyol i de l'OTAN. L'any 2009 van començar

unes obres de modernització i adequació de les instal·lacions per substituir els radars

analògics per un únic radar digital. Els treballs preveien també el replegament de tot el

personal de la base i els aparells operatius en un sol edifici, a la part superior de la base. El

Parc, sense seu pròpiaAixò implicava que la resta d'edificis quedessin buits i en desús. Des

de Roses sempre han defensat que les instal·lacions es troben en perfecte estat de

conservació i que, a més, serien ideals per a ubicar-hi les oficines del Parc Natural, que ara

treballa des de Sant Pere de Rodes sense despatxos propis. L'actuació permetria utilitzar

aquestes instal·lacions en un espai dedicat a l'estudi i la difusió dels seus valors. A més,

recorden que el Ministeri de Medi Ambient ja es va implicar en una actuació similar amb la

recuperació del paratge de Tudela on hi havia l'antic Club Med. "En aquest cas no els

costaria res i, en canvi, se'n podria treure molt profit", insisteix Pàramo.
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Diari digital des de Roses, tota una Vila

Els portaveus dels grups municipals de l’oposició de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

“Tots els Plans d’Usos de

Temporada de Roses han

estat competència de la Junta

de Govern Local”

“Es legal aprovar el Pla d’Usos per
Junta de Govern, però
democràticament es reprovable quan
governes en minoria”
Per ViladeRoses  /   27/03/2017  /   No Comentat

Tots els grups de l’oposició de Roses han presentat aquest matí la sol·licitud per demanar

un ple extraordinari per debatre i reprovar a l’equip de govern l’aprovació del Pla d’Usos de

Temporada (PUT)

Com ja van comunicar el

passat divendres tot els

portaveus del grup

municipal de Roses, en

relació al Pla d’Usos de

Temporada (PUT) de les

platges de la Vila, aquest

matí, han presentat la

sol·licitud per demanar un

ple extraordinari, perquè

segons ha reiterat el regidor

d’ERC, Joan Plana, “es va

aprovar el PUT a través de

la Junta de Govern, un

òrgan on la majoria del ple municipal no està representat, i a més es va fer sense informarne a

la resta de grups, afegint que s’ha anat mentint en els successius plens en el que es va preguntar

sobre l’assumpte i que a més s’han suspès els esports nàutics sense motor”.

Respecte a l’afirmació de l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, sobre que al competència del Pla

d’Usos recau en la Junta de Govern Local, Plana ha manifestat que “es pot fer per Junta de

Govern, és legal, però política i democràticament es reprovable que es faci, sobretot quan tens un

govern en minoria, per tant, s’ha pres una decisió per la qual no es té la legitimat moral per

poder aprovar”.

Joan Plana ha tornat a dir que el “més greu és que s’ha actuat amb secretisme i és fals que els

grups de l’oposició sabíem de l’aprovació del Pla d’Usos”.

Respecte a la supressió a les escoles de Vela, Joan Plana, erigit en portaveu dels grups de

l’oposició ha manifestat que “hi ha possibilitat que es tornin a incorporar al Pla d’Usos, perquè

aquest és per quatre anys i es pot modificar quan es vulgui”.

SOL·LICITUD CONVOCATÒRIA PLE EXTRAORDINARI

Els regidors Joan Plana i Sagué, Èric Ibáñez i Martín, Verónica Medina i Flores i Gerard Teixidó i

Rivera, del Grup Municipal d’ERCAM; Olga Simarro i Rojas i Antonio Rodríguez i López,

del Grup Municipal del PSCCP, Manuel Escobar i Yegua i Àngel Tarrero i González, del Grup

Municipal del PP, José Manuel Álvarez i Cuñat, del Grup Municipal de C’s i José Antonio Valdera

i Martín, del Grup Municipal d’UMdC.Exposen :

1r. – Que l’article 46.2 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril de Bases de Règim Local estableix que “… Així

mateix, el ple celebrarà sessió extraordinària quan així ho decideixi el president o ho sol·liciti la

quarta part, almenys, del nombre legal de membres de la Corporació.

2n. – Que una de les eines bàsiques del funcionament econòmic i institucional d’una vila costanera i

turística com Roses és el Pla d’Usos de Temporada, cosa que genera la obligació moral i

democràtica que els regidors d’aquest Ple puguin debatre i decidir sobre les modificacions

efectuades en aquest Pla.

3r. – Que el pla d’usos de Roses per al príode 20172021 va ser aprovat per la Junta de Govern

Local el passat 27 de desembre, sense haver estat debatut i treballat prèviament amb la resta de

grups i ni tant sols haverne donat comptes posteriorment al Ple Municipal, malgrat haver

transcorregut tres mesos des d’aquesta data i malgrat  des d’alguns grups de l’oposició s’han

formulat en diverses ocasions preguntes al govern sobre aquest assumpte en les successives

sessions plenàries.

4t. – Que aquest pla d’usos aprovat pel Govern Municipal inclou la decisió d’eliminar les escoles de

vela i windsurfing a la platja de Santa Margarida.

5è. – Que la importància de la promoció del turisme esportiu a Roses dins i fora de la temporada

d’estiu, la qual queda directament afectada per aquesta eliminació, fa que aquesta decisió en cap cas

es pugui considerar supèrflua o de poca transcendència.

6è. – Que l’actual Junta de Govern Local de Roses té el suport de només 7 dels 17 regidors del ple,

que representen el 34% dels vots de les passades eleccions municipals de 2015 (el 25,5% en el cas

concret de Santa Margarida). Una minoria que genera també el deure moral, ètic i democràtic de

consultar els temes més importants i estratègics amb l’únic òrgan municipal on avui en dia estan

representants la majoria de ciutadans de Roses: el Ple Municipal.

Per tot, això

DEMANEM

Primer.– La convocatòria d’un PLE EXTRAORDINARI en els termes legals i reglamentaris

anteriorment exposats.

Segon.– La inclusió en l’ordre del dia d’aquesta sessió extraordinària de la següent proposta dels

Grups Municipals firmants en els termes següents:

ELS REGIDORS SIGNANTS PROPOSEN AL PLE:

PRIMER.– Reprovar a l’actual Govern Municipal per l’actuació poc transparent en aquest

assumpte i la falta de lleialtat institucional cap a la majoria d’integrants del Ple Municipal.

SEGON.– Instar al Govern Municipal a realitzar els tràmits pertinents per a revocar la decisió

unilateral d’eliminar els usos per a esports nàutics a Santa Margarida i a no prendre cap decisió

similar,  si no és posteriorment al debat pertinent i d’acord amb una majoria dels representants del

Ple Municipal.

TERCER.– Instar al Govern Municipal a realitzar un debat públic i/o jornada participativa a fi de

estimular entre la ciutadania i, principalment amb els agents afectats,  un debat clar i transparent

sobre el model de platges i serveis que aquesta vila necessita.

QUART.– Instar al Govern Municipal a abandonar l’actitud poc transparent i la voluntat de passar

per sobre de la legitimitat política del Ple Municipal, i de la representativitat popular, que s’ha pogut

veure en diferents casos al llarg dels quasi dos anys de l’actual mandat, i a facilitar el debat obert i

constructiu amb la resta de grups en aquells temes de major transcendència municipal, com és el

cas que ens ocupa. En aquest sentit, cal que el Govern Municipal motivi públicament les raons per

les quals s’ha près aquesta decisió unilateral i, en cas que aquesta sigui una resposta a un fet

concret i no per a un simple critèri polític arbitrari, a aportar les proves documentals pertinents.

CINQUÈ.– Fer públic aquest acord i comunicarho al conjunt de ciutadans i entitats de la Vila,

especialment aquells que puguin tenir una especial afectació pel Pla d’Usos de Temporada.

Comparteix això:
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Segueixnos:  Dilluns 27 de març del 2017

Diari digital des de Roses, tota una Vila

Els portaveus dels grups municipals de l’oposició de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

“Tots els Plans d’Usos de

Temporada de Roses han

estat competència de la Junta

de Govern Local”

“Es legal aprovar el Pla d’Usos per
Junta de Govern, però
democràticament es reprovable quan
governes en minoria”
Per ViladeRoses  /   27/03/2017  /   No Comentat

Tots els grups de l’oposició de Roses han presentat aquest matí la sol·licitud per demanar

un ple extraordinari per debatre i reprovar a l’equip de govern l’aprovació del Pla d’Usos de

Temporada (PUT)

Com ja van comunicar el

passat divendres tot els

portaveus del grup

municipal de Roses, en

relació al Pla d’Usos de

Temporada (PUT) de les

platges de la Vila, aquest

matí, han presentat la

sol·licitud per demanar un

ple extraordinari, perquè

segons ha reiterat el regidor

d’ERC, Joan Plana, “es va

aprovar el PUT a través de

la Junta de Govern, un

òrgan on la majoria del ple municipal no està representat, i a més es va fer sense informarne a

la resta de grups, afegint que s’ha anat mentint en els successius plens en el que es va preguntar

sobre l’assumpte i que a més s’han suspès els esports nàutics sense motor”.

Respecte a l’afirmació de l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, sobre que al competència del Pla

d’Usos recau en la Junta de Govern Local, Plana ha manifestat que “es pot fer per Junta de

Govern, és legal, però política i democràticament es reprovable que es faci, sobretot quan tens un

govern en minoria, per tant, s’ha pres una decisió per la qual no es té la legitimat moral per

poder aprovar”.

Joan Plana ha tornat a dir que el “més greu és que s’ha actuat amb secretisme i és fals que els

grups de l’oposició sabíem de l’aprovació del Pla d’Usos”.

Respecte a la supressió a les escoles de Vela, Joan Plana, erigit en portaveu dels grups de

l’oposició ha manifestat que “hi ha possibilitat que es tornin a incorporar al Pla d’Usos, perquè

aquest és per quatre anys i es pot modificar quan es vulgui”.

SOL·LICITUD CONVOCATÒRIA PLE EXTRAORDINARI

Els regidors Joan Plana i Sagué, Èric Ibáñez i Martín, Verónica Medina i Flores i Gerard Teixidó i

Rivera, del Grup Municipal d’ERCAM; Olga Simarro i Rojas i Antonio Rodríguez i López,

del Grup Municipal del PSCCP, Manuel Escobar i Yegua i Àngel Tarrero i González, del Grup

Municipal del PP, José Manuel Álvarez i Cuñat, del Grup Municipal de C’s i José Antonio Valdera

i Martín, del Grup Municipal d’UMdC.Exposen :

1r. – Que l’article 46.2 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril de Bases de Règim Local estableix que “… Així

mateix, el ple celebrarà sessió extraordinària quan així ho decideixi el president o ho sol·liciti la

quarta part, almenys, del nombre legal de membres de la Corporació.

2n. – Que una de les eines bàsiques del funcionament econòmic i institucional d’una vila costanera i

turística com Roses és el Pla d’Usos de Temporada, cosa que genera la obligació moral i

democràtica que els regidors d’aquest Ple puguin debatre i decidir sobre les modificacions

efectuades en aquest Pla.

3r. – Que el pla d’usos de Roses per al príode 20172021 va ser aprovat per la Junta de Govern

Local el passat 27 de desembre, sense haver estat debatut i treballat prèviament amb la resta de

grups i ni tant sols haverne donat comptes posteriorment al Ple Municipal, malgrat haver

transcorregut tres mesos des d’aquesta data i malgrat  des d’alguns grups de l’oposició s’han

formulat en diverses ocasions preguntes al govern sobre aquest assumpte en les successives

sessions plenàries.

4t. – Que aquest pla d’usos aprovat pel Govern Municipal inclou la decisió d’eliminar les escoles de

vela i windsurfing a la platja de Santa Margarida.

5è. – Que la importància de la promoció del turisme esportiu a Roses dins i fora de la temporada

d’estiu, la qual queda directament afectada per aquesta eliminació, fa que aquesta decisió en cap cas

es pugui considerar supèrflua o de poca transcendència.

6è. – Que l’actual Junta de Govern Local de Roses té el suport de només 7 dels 17 regidors del ple,

que representen el 34% dels vots de les passades eleccions municipals de 2015 (el 25,5% en el cas

concret de Santa Margarida). Una minoria que genera també el deure moral, ètic i democràtic de

consultar els temes més importants i estratègics amb l’únic òrgan municipal on avui en dia estan

representants la majoria de ciutadans de Roses: el Ple Municipal.

Per tot, això

DEMANEM

Primer.– La convocatòria d’un PLE EXTRAORDINARI en els termes legals i reglamentaris

anteriorment exposats.

Segon.– La inclusió en l’ordre del dia d’aquesta sessió extraordinària de la següent proposta dels

Grups Municipals firmants en els termes següents:

ELS REGIDORS SIGNANTS PROPOSEN AL PLE:

PRIMER.– Reprovar a l’actual Govern Municipal per l’actuació poc transparent en aquest

assumpte i la falta de lleialtat institucional cap a la majoria d’integrants del Ple Municipal.

SEGON.– Instar al Govern Municipal a realitzar els tràmits pertinents per a revocar la decisió

unilateral d’eliminar els usos per a esports nàutics a Santa Margarida i a no prendre cap decisió

similar,  si no és posteriorment al debat pertinent i d’acord amb una majoria dels representants del

Ple Municipal.

TERCER.– Instar al Govern Municipal a realitzar un debat públic i/o jornada participativa a fi de

estimular entre la ciutadania i, principalment amb els agents afectats,  un debat clar i transparent

sobre el model de platges i serveis que aquesta vila necessita.

QUART.– Instar al Govern Municipal a abandonar l’actitud poc transparent i la voluntat de passar

per sobre de la legitimitat política del Ple Municipal, i de la representativitat popular, que s’ha pogut

veure en diferents casos al llarg dels quasi dos anys de l’actual mandat, i a facilitar el debat obert i

constructiu amb la resta de grups en aquells temes de major transcendència municipal, com és el

cas que ens ocupa. En aquest sentit, cal que el Govern Municipal motivi públicament les raons per

les quals s’ha près aquesta decisió unilateral i, en cas que aquesta sigui una resposta a un fet

concret i no per a un simple critèri polític arbitrari, a aportar les proves documentals pertinents.

CINQUÈ.– Fer públic aquest acord i comunicarho al conjunt de ciutadans i entitats de la Vila,

especialment aquells que puguin tenir una especial afectació pel Pla d’Usos de Temporada.
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Diari digital des de Roses, tota una Vila

Els socis del Club de Fans de Maverick Viñales celebrant la seva victòria

al bar restaurant L’Olivar de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

“Es legal aprovar el Pla

d’Usos per Junta de Govern,

però democràticament es

reprovable quan governes en

minoria”

Maverick Viñales certifica amb la seva
victòria a Qatar que és candidat al
títol en Moto GP
Per ViladeRoses  /   27/03/2017  /   No Comentat

A falta d’una seu del club de fans, els socis de l’entitat van viure amb emoció la victòria de

Viñales en el seu debut amb Yamaha al bar restaurant L’Olivar

40 minuts més tard del

previst, a causa de la pluja,

Maverick Viñales va

certificar en la primera

carrera del mundial de Moto

GP i amb la seva primera

victòria en el debut sobre la

Yamaha M1, que és un

seriós candidat al títol de

campió del món.

A Qatar no es pot córrer

amb pluja, perquè és una

cursa que es realitza de nit

amb llum artificial i els

focus, amb l’asfalt mullat, enlluernen als pilots.

Així, que gairebé 45 minuts més tard de l’hora prevista es va donar la sortida del Gram Premi de

Moto GP. Un caòtic inici que Viñales el va pagar amb una mala sortida. Es va situar en cinquena

posició per darrera un sorprenent Johann Zarco, Andrea Ianonne, Marc Màrquez i Andrea

Dovizioso. Però volta darrera volta, el rosinc guanyava en confiança i en ritme. Un ritme que durant

tota la pretemporada i els entrenaments de Qatar es va demostrar que era el millor. A més, sense fer

res va guanyar dues posicions, ja que va caure Zarco, a l’igual que poc després Iannone, que a punt

va estar de fer caure també al pilot rosinc.

Passat l’ensurt, tant ell com els socis del club de fans reunits al bar restaurant l’Olivar per veure les

carreres, ja tenien en el punt de mira als dos pilots que quedàven per davant, Màrquez i Dovizioso.

Al de Cervera li va fer el primer avançament de tota la cursa sota els aplaudiments dels seguidors

que hi havia a l’Olivar. Tot seguit va avançar a Dovizioso, però aquest, que té un coet entre cames,

en les rectes tornava a passar a Viñales, fins que aquest el va avançar en un punt no previst per

l’italià i treureli, així la suficient avantatge per a que la recta fos insuficient per a la Ducati per

tornarlo a passar.

Finalment, Maverick Viñales va creuar la línia de meta amb 4 dècimes de segon d’avantatge sobre

Dovizicioso, i gairebé 2 segons sobre Valentino Rossi, que va pujar al tercer esglaó del podi en

detriment de Màrquez, que va fer quart.

Una victòria que “certifica que Maverick és candidat per, totes totes, al títol. Durant la

pretemporada s’especulava que podria optar pels seus temps en pista, però ja no hi ha

especulacions, ara és una realitat”, van dir alguns dels socis, que a falta d’una seu del club, van

decidir reunirse a l’Olivar, que no sabem, a les portes de celebrarse la II Ruta de les Tapes de

Roses, si ho van fer en aquest establiment perquè l’any passat va guanyar el premi a la millor tapa.
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HOME  ROSES  MUNICIPI  UN PROJECTE DE MISSATGERIA I UN ALTRE DE DISSENY DE VIDEOJOCS, JA
INSCRITS AL FÒRUM DE LES OPORTUNITATS

El proper dimecres 29 de març (15 a 18 h), el Teatre Municipal de Roses

acollirà l’edició 2017 del Fòrum de les Oportunitats, un punt de trobada

destinat a l’emprenedoria que ofereix la possibilitat perquè emprenedors

amb idees per crear un negoci o amb ganes de compartir el seu projecte

d’empresa, o simplement expandir-lo, puguin contactar amb altres persones

amb els mateixos interessos.

Dues propostes ja inscrites

per realitzar la seva

presentació el proper

dimecres són un projecte per

a la creació d’una

microplataforma local de

distribució logística

sostenible i d’una connexió

de transport transfronterer

que potenciï el creixement del comerç i la indústria locals, i un altre projecte

adreçat al disseny de videojocs i a la creació d’una app que oferirà

assessorament en matèria d’impressió 3D i ordinadors.

Les persones interessades a presentar la seva experiència o idea de negoci a

través del Fòrum de les Oportunitats poden contactar amb l’Àrea de

Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Roses per inscriure’s. Es podran

conèixer i/o exposar en públic projectes de negoci, trobar fórmules

alternatives de col·laboració, contactar amb possibles socis treballadors per

desenvolupar una idea de negoci, recollir experiències d’altres empresaris,

etc.

Aquesta fórmula de col·laboració entre emprenedors s’està mostrant com

una eina molt efectiva a l’hora de tirar endavant molts projectes i per això

l’Ajuntament de Roses ofereix un Fòrum d’Oportunitats a la seva ciutadania.
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Roses. Propostes de negoci al Fòrum de les Oportunitats

El proper dimecres 29 de març (15 a 18 h), el Teatre Municipal de Roses acollirà l’edició 2017 del Fòrum de les Oportunitats, un punt de trobada destinat a

l’emprenedoria que ofereix la possibilitat perquè emprenedors amb idees per crear un negoci o amb ganes de compartir el seu projecte d'empresa, o simplement

expandirlo, puguin contactar amb altres persones amb els mateixos interessos.

Dues propostes ja inscrites per realitzar la seva presentació el proper dimecres són un projecte per a la creació d’una microplataforma local de distribució

logística sostenible i d’una connexió de transport transfronterer que potenciï el creixement del comerç i la indústria locals, i un altre projecte adreçat al disseny

de videojocs i a la creació d’una app que oferirà assessorament en matèria d’impressió 3D i ordinadors.

Les persones interessades a presentar la seva experiència o idea de negoci a través del Fòrum de les Oportunitats poden contactar amb l’Àrea de Promoció

Econòmica de l’Ajuntament de Roses per inscriure’s. Es podran conèixer i/o exposar en públic projectes de negoci, trobar fórmules alternatives de col·laboració,

contactar amb possibles socis treballadors per desenvolupar una idea de negoci, recollir experiències d'altres empresaris, etc.

Aquesta fórmula de col·laboració entre emprenedors s'està mostrant com una eina molt efectiva a l'hora de tirar endavant molts projectes i per això l'Ajuntament

de Roses ofereix un Fòrum d'Oportunitats a la seva ciutadania.
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Roses reclama a l'Estat que cedeixi
part de la base militar del Pení

El document busca evitar el deteriorament de les instal·lacions

La base militar del Pení, al fons © ACN

ACN / Alt Empordà / Roses

El Congrés dels Diputats va aprovar el novembre de 2012 i l'abril de 2013

dues proposicions no de Llei en les quals es reclamava que Defensa

desafectés part de les instal·lacions de la base militar – que quedarien

progressivament en desús en el marc d'una modernització de l'espai i que

el Ministeri d'Agricultura se'n fes càrrec amb l'objectiu de donar nous usos

vinculats a la difusió del medi. Entre ells, proposaven la seva utilització com

a oficines del Parc Natural, que ara s'ubiquen dins del monestir de Sant

Pere de Rodes. Va ser precisament Pàramo qui va defensar les propostes

presentades pel Grup Parlamentari Català a la cambra baixa.

Ara, l'Ajuntament vol que aquelles declaracions d'intencions es

converteixin en una realitat. Segons diu, els consta que els militars del Pení

s'estan replegant cap a les instal·lacions de la part superior de la muntanya.

"Nosaltres tenim por, perquè ja coneixem altres precedents, que acabin

quedant abandonades i saquejades abans que es tramiti una solució",

explica.

Per això, CiU ha impulsat la moció on s'insta al Ministeri d'Agricultura i

Medi Ambient que reclami al de Defensa la transferència d'aquesta part de

la base. A més, el document també proposa reclamar a Defensa que els

informi sobre la desafecció de la part en desús de l'Esquadró de Vigilància

Aèria número 4 (EVA4), tal i com es va acordar a les proposicions.

En aquest sentit, la moció proposa demanar també al Departament de

Territori i Sostenibilitat que s'impliqui en el canvi d'afectació entre els dos

ministeris "amb la finalitat de garantir que els terrenys i les instal·lacions

continuïn al servei públic, dins del Parc Natural", tal i com es va fer amb

les finques de l'antic Club Med.

Per la seva banda, el govern municipal es compromet a col·laborar en el

traspàs i a fer les modificacions del Pla General que calguin per tal

d'adequar urbanísticament l'espai d'acord amb el que "determina el Pla

especial de Protecció del Medi Natural i del Paisatge del Parc Natural del

Cap de Creus".

Unes instal·lacions dels anys 50

El document recorda que la base es va construir l'any 1953 en el marc d'un

conveni de Defensa amb els Estats Units. Onze anys més tard, l'activitat

americana es va aturar i el complex va passar a mans de l'exèrcit espanyol,

que hi realitza tasques de control per radar de l'espai aeri espanyol i de

l'OTAN.

L'any 2009 van començar unes obres de modernització i adequació de les

instal·lacions per substituir els radars analògics per un únic radar digital.

Els treballs preveien també el replegament de tot el personal de la base i els

aparells operatius en un sol edifici, a la part superior de la base.

El Parc, sense seu pròpia

Això implicava que la resta d'edificis quedessin buits i en desús. Des de

Roses sempre han defensat que les instal·lacions es troben en perfecte estat

de conservació i que, a més, serien ideals per a ubicarhi les oficines del

Parc Natural, que ara treballa des de Sant Pere de Rodes sense despatxos

propis. L'actuació permetria utilitzar aquestes instal·lacions en un espai

dedicat a l'estudi i la difusió dels seus valors.

A més, recorden que el Ministeri de Medi Ambient ja es va implicar en una

actuació similar amb la recuperació del paratge de Tudela on hi havia

l'antic Club Med. "En aquest cas no els costaria res i, en canvi, se'n podria

treure molt profit", insisteix Pàramo.

ETIQUETES
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Presenten la IV edició del Vívid
nn FIGUERES.  A partir de l’1 d’abril comença una nova edició 
del festival Vívid. Enguany s’han programat unes 50 acti-
vitats relacionades amb el vi. Són menys que el 2016 però es 
vol millorar així la qualitat de les propostes.n

L’ABRIL, MES DEL VI DE L’EMPORDÀY

Ha arribat l’hora per a molts 
pares i alumnes de prendre deci-
sions importants com ara la tria 
de la llar d’infants o l’institut, en 
cas que hi hagi diverses opcions 
a considerar. Les circumstànci-
es d’unes famílies o d’altres farà 
que la tria sigui clara o que gene-
ri dubtes. Al marge de cada cas, 
oficialment ha començat el pe-
ríode de preinscripció per al pri-
mer curs de l’educació infantil de 
segon cicle (P3), i el primer curs 
d’ESO. En un cas és quan els nens 
i nenes comencen a assistir a les 
escoles i en l’altre quan s’inicien 
els estudis als instituts. El període 
de les preinscripcions va comen-
çar el 23 de març passat i acaba el 
4 d’abril.

Els Serveis Territorials d’Ense-
nyament a Girona informen que 
per al curs 2017-2018 s’ofereixen 
a l’Alt Empordà 1.800 places de P3 

Gemma Visa l FIGUERES

nn

L’Alt Empordà ofereix 1.800 places de P3 i 
1.590 de primer d’ESO per al curs vinent
A Figueres, l’increment 
de la demanda a 
secundària obliga a 
ampliar fins a 23 les 
línies a primer d’ESO

EnSEnyAMEnt. ha començat la preinscripció escolar per al 2017-2018Y

l’institut narcís monturiol. aquest centre passarà de tres a quatre línies de primer d’Eso ÀNGEL REYNAL

la preinscripció Va 
començar el 23 De març i 
acaBa el 4 D’aBril

enGuany no es preVeu cap 
tancament D’escola a les 
comarques Gironines

EL tERMInI

DESAPARIcIó DE cEntRES

Y

Y

i 1.590 de primer d’ESO. Es con-
sidera que la ràtio per al primer 
curs d’educació infantil de segon 
cicle és de 25 alumnes i per primer 
de secundària de 30. Tot i això, la 
ràtio definitiva la determinarà la 
matrícula. Ensenyament calcula 
una oferta de 72 grups de P3 i de 
53 per a primer d’ESO.

En el cas del global de les co-
marques gironines, les xifres són 
9.225 places de P3 i 8.610 de pri-

mer d’ESO. D’altra banda, de ca-
ra al curs vinent no es preveu cap 
tancament d’escola a la demar-
cació.

nOVES LÍnIES D’ESO.  De tots els 
instituts de la comarca només 
en el cas de Figueres se sap exac-
tament les línies que oferiran de 
primer d’ESO. La resta de muni-
cipis com la Jonquera, Roses, Cas-
telló d’Empúries, l’Escala, Llan-

çà i Vilafant depenen del procés 
de preinscripció i matriculació 
que determinarà tant les places 
com les línies, malgrat que cada 
centre ja sap aproximadament 
quants alumnes pot admetre. 

A Figueres, l’alcaldessa Marta 
Felip explica que la previsió és 
que la demanada de primària es 
mantingui a la ciutat i que aug-
menti cada vegada més la de se-
cundària. És per això que per al 
curs 2017-2018 Figueres oferi-
rà tres línies  noves de 1r d’ESO. 
Concretament, s’amplia l’oferta 
de l’IES Cendrassos, passant de 
quatre a sis línies, i de l’IES Narcís 
Monturiol, que passarà de tres a 
quatre. Pel que fa a la resta d’ins-
tituts, a l’IES Alexandre Deulofeu 
es mantindran les quatre línies, 
a l’IES Olivar Gran també quatre 
línies, a l’IES Ramon Muntaner i 
La Salle tres línies cadascun dels 
centres i a les Escolàpies, dues lí-
nies. Actualment a Figueres s’ofe-
reixen un total de 23 línies de 1r 
d’ESO, amb 2.700 alumnes de 1r a 
4t ESO inscrits aquest curs. 

MAtRÍcULA. El procés d’inscrip-
ció serà del 12 al 16 de juny per a 
infantil, primària i 1r d’ESO. I en-
tre el 26 i el 30 de juny, per a segon, 
tercer i quart d’ESO. n  
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El grup municipal d’ERC a l’Es-
cala ha presentat una proposta 
per aconseguir un doble boiat per 
protegir la posidònia de la roca 
del Cargol. Això evitaria que les 
barques fondegessin en aquesta 
zona. 

Per tal de posar f il i agulla a 
aquesta modif icació els regi-
dors d’ERC l’Escala han mantin-
gut uns primers contactes amb el 
tècnic i regidor de medi ambient 
escalenc. La posidònia es troba 
a 200 metres de la platja i aquest 
fet fa que la línia de boies actual 

Redacciól l’escala
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ERC vol protegir 
la posidònia 
de la roca del 
Cargol a l’Escala
Els republicans proposen un doble boiat que 
protegiria el fons marí i evitaria que les barques 
anessin a fondejar en aquesta zona

MeDI aMBIeNT. pReseRvació del fons maRíY

lA rocA dEl cArgol. Un símbol emblemàtic del litoral escalenc. HORA NOVA

L’Associació Catalana de la 
Premsa Comarcal convoca la 
novena edició del Premi de Re-
cerca Premsa Comarcal dirigida 
a estudiants de doctorat, docents 
i investigadors de les facultats de 
ciències de la comunicació de 
l’àmbit dels Països Catalans. El 
tema ha d’estar relacionat amb 
l’edició de premsa comarcal i lo-
cal en paper i de pagament, amb 
l’ús d’internet com a prioritat.

 El treball escollit obtindrà un 
finançament de 5.000 euros, 
quantitat ampliable si així ho de-
cidís el jurat en funció de l’abast 
de la recerca guanyadora. El ter-
mini per presentar els projectes 
acaba el 20 d’abril del 2017.  La 
presentació pública del projec-
te guanyador es farà en el decurs 
de la 10a Convenció de la Premsa 
Comarcal i Local, el 20 de maig 
del 2017 a Igualada i, la presen-
tació pública del treball acabat 
es farà el mes de maig de l’any se-
güent, 2018.n

Redacció l BaRcelONa
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cONcuRs. iX edicióY

Premsa Comarcal 
convoca el Premi 
de Recerca 
Universitària

no pugui ser traslladada direc-
tament, atès que el socorrista no 
podria arribar a garantir la segu-
retat dels banyistes a aquesta dis-
tància. És per aquest motiu que es 
proposa el doble boiat que, a més, 
podria ampliar la zona de la via 
brava existent fins a la Creu, pas-
sant pel Cargol, i aconseguir ai-
xí  mantenir la zona de seguretat 
de banyistes, ampliar els metres 
de via brava i evitar que hi amar-
rin les barques, a fi de protegir ai-
xí l’alga.

Amb aquesta petita modificació  
els republicans diuen que s’acon-
seguirien tres objectius: protegir 

la posidònia del Cargol i garantir 
la conservació del fons marítim, 
ampliar els metres de Via Brava 
i crear una àrea nova per practi-
car snorkelling, ampliant l’oferta 
d’activitats nàutiques al poble.

Fa anys que ERC demana als 
equips de govern fer una aposta 
ferma per protegir la zona de la 
posidònia que envolta el símbol 
paisatgístic més important de la 
vila, la roca del cargol. Esquerra 
insisteix que el fons marí de l’Es-
cala és un tresor que cal cuidar i 
potenciar. n

pRotecció, ampliació de 
la via bRava i nova àRea 
peR a banyistes

els RegidoRs d’eRc han 
paRlat amb el tècnic i 
RegidoR de medi ambient

la MODIfIcacIó

cONTacTes

Y

Y

El jutjat contenciós adminis-
tratiu número 1 de Girona ha 
donat la raó a l’Ajuntament de 
Palau-saverdera en el contenci-
ós que l’exalcalde, Narcís Deu-
sedas, va interposar per cobrar 
26.824,85€ en concepte de di-
etes i desplaçaments. Aques-
ta quantitat correspon al 2011-
2014. L’alcaldessa Isabel Maria 
Cortada explica que “aquesta 
sentència deixa clara una mala 
praxis que l’exalcalde mante-
nia en aquest tema”.  La quanti-
tat per al concepte de dietes du-
rant el període 2005-2009, puja 
fins als 73.246 euros i, entre al-
tres justificacions presentades 
a l’ajuntament per l’exalcalde, 
hi ha onze tiquets d’un sopar de 
proclamació de candidats a les 
eleccions municipals del 2007.

Deusedas va ser alcalde 30 
anys. El 2015 CiU va treure  qua-
tre regidors però GdP-AM i AxT 
van aconseguir sumar-ne cinc i 
d’aquesta manera li van treure 
l’alcaldia a Convergència.n

Redacció l Palau-saVeRDeRa  
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Palau-saVeRDeRaY

Deusedas no 
cobrarà els 
26.824 € que 
reclamava 

El nou Pla d’usos de tempo-
rada de l’Ajuntament de Roses 
per al període 2017/2021 està 
generant polèmica al munici-
pi. L’oposició al govern de CiU-
GdP ha demanat la convocatò-
ria d’un ple extraordinari “per 
debatre i decidir modificacions 
sobre el Pla”. Ho sol·liciten ERC, 
C’s, PP i UMdC.

Un dels aspectes que ha creat 
més controvèrsia és que el Pla 
d’usos aprovat inclou la deci-
sió d’eliminar les escoles de ve-
la i windsurf a la platja de Santa 
Margarida. D’altra banda, es re-
treu al govern de Montse Min-
dan “nocturnitat i secretisme 
en l’elaboració del pla”. Sobre 
això es va defensar ahir en roda 
de premsa l’alcaldessa. Mindan 
va aportar documentació sobre 
les sessions plenàries del gener 
i el febrer del 2017 en les quals el 
regidor Carles Pàramo ja havia 

Redacció l ROses
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contestat sobre l’aprovació del 
Pla al regidor José Antonio Val-
dera, que ja havia tingut lloc al 
desembre del 2016. Mindan tam-
bé negra actitud poc transparent 
i diu que el Pla d’usos de tempo-
rada (PUT) va ser aprovat per la 
Junta de Govern Local al desem-
bre del 2016 i que se n’informà a 
l’oposició el mateix mes. També 
va afegir que el procediment va 
ser el mateix que els anys 2008, 
2009 i 2010 (sota alcaldia del PSC) 
i el Pla d’usos 2012-2016 sota go-
vern de CiU i PP.n

L’oposició vol un ple 
extraordinari pel Pla 
d’usos de temporada

ROses. polèmica peR l’eliminació d’escoles de velaY

L’Audiència de Girona ha im-
posat una pena de 16 anys, 6 me-
sos i 1 dia presó a Marlon Roberto 
Castro, l’home que va matar un 
jove a ganivetades a Colera el 17 
de març del 2014 i va calar foc al 
cadàver. La sentència, recollint 
el veredicte del jurat popular, el 
condemna com a autor d’un de-
licte d’assassinat i un altre d’in-
cendi forestal.

 A banda de la pena entre reixes, 
també haurà de pagar una multa 

Redacció/acn l cOleRa  
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Pena de més de 16 anys de 
presó pel crim de Colera

TRIBuNals. assassinat a ganivetades i incendiY

de 2.520 euros i indemnitzacions 
per un import total de 133.045,13 
euros als familiars de la víctima i 
a la Generalitat. 

La resolució també recull la pe-
na per a les altres tres processa-
des. Seguint la conformitat, con-
demnen Dolors Folch a 5 anys 
de presó per lesions en concurs 
amb homicidi imprudent, a Est-
her Puig del Castillo li imposen 3 
anys i mig per encobriment i in-
cendi i Carmen del Castillo ha es-
tat condemnada a 1 any i 6 mesos 
per encobriment.n

l’AcUsAt. Marlon roberto castro durant el judici a l’Audiència de girona ACN
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Llançà proposa un abril ple 
d’activitats relacionades

amb l’Enoturisme

Aquest mes d’abril es consolidarà, per 
quart any consecutiu, com el mes del 
vi a Llançà.

Aquest mes d’abril es consolidarà, per 
quart any consecutiu, com el mes del vi a Llançà 
i la Costa Brava degut a què es celebra el Vivid, el 
gran festival del vi de la Costa Brava amb moltes 
activitats relacionades amb el l’enoturisme a la 
província de Girona.

És en aquest sentit que, a Llançà, aprofitant la 
celebració del Festival Vivid proposem tota una 
sèrie d’activitats relacionades en posar el valor 
del nostre vi i evidentment, el nostre territori.

L’activitat inaugural tindrà lloc el proper diu-
menge 9 d’abril amb  un “Enosenderisme” al Parc 
Natural de Cap de Creus. Una agradable sortida 
guiada, amb un Guia Oficial del Parc Natural de 
Cap de Creus, des de Llançà fins a Vilajuïga, tot 
gaudint del Parc per arribar a fer un Tast de Vins 
al Celler Gelamà.

Aquest activitat donarà pas a altres  propostes 
com l’enocaiac (sortides en caiac pel nostre lito-
ral amb tast de vins del nostre territori), Enosen-
derisme per Mar d’Amunt   (Sortida tranquil·la  de 
senderisme amb degustació de vins a les Vinyes 
d’HugasDeBatlle a Colera),  el Music & Wine & 
Escamarlà de Llançà que tindrà lloc al Passeig 
Marítim de Llançà i,  el Music & Wine & Format-
ges que es farà el dia de Sant Jordi a la Plaça Ma-

jor de La Vila.
Les principals novetats en quant a activitats 

seran:
-  El tastet de vins ecològics que es realitzarà la 
Casa de l’Abat de la mà dels fundadors del pro-
jecte Ecoturisme Empordà.
-    El “Vinibus” que sortirà cada dissabte del mes 
d’abril des de Llançà per anar a conèixer i degus-
tar els vins dels principals cellers de la DO Em-
pordà.
-   Pack de especial VIVID del dissabte 29 d’abril 
a càrrec de les empreses de Llançà membres del 
Club de la Ruta del Vi DO Empordà- Costa Brava.

CONSULTA TOTA LA PROGRAMACIÓ A:
www.visitllanca.cat

L’abril es convertirà per quart 
any consecutiu en el mes del vi a 
l’Empordà. I és que el festival Ví-
vid _que arriba a la quarta edi-
ció_ oferirà més de 50 propostes 
amb el vi com a protagonista. En-
guany, els organitzadors (el Pa-
tronat de Turisme Costa Brava Gi-
rona, amb el suport del Consell 
Regulador de la DO Empordà, ce-
llers, ajuntaments, empreses tu-
rístiques del territori, i el club de 
la Ruta del Vi) han optat per reduir 
el nombre d’activitats (l’any pas-
sat n’hi havia 75) per tal de millo-
rar-ne la qualitat.

El tret de sortida del festival, l’1 
d’abril, es farà amb una iniciativa 
fins ara inèdita: la primera edició 
d’una marxa popular amb tast de 
vins per les vinyes de Capmany. I 
entre les novetats més destacades 

Redacció l figueres
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El Vívid inclourà tastos en espais 
emblemàtics i paquets d’activitats
L’organització ha optat per reduir el nombre d’activitats per millorar-ne la qualitat. Enguany n’hi haurà una 
cinquantena que s’agruparan per zones i setmanes, i totes les reserves es podran fer directament per Internet

promoció. pResenten la quaRta edició del festival del vi de la do empoRdàY

presentació. Xavier albertí (DO), Marta Felip i ramon ramos (patronat) HN

d’enguany, també hi haurà tas-
tos en espais emblemàtics com el 
castell de Recasens, el monestir 
de Sant Pere de Rodes, la casa de 
l’Abad de Llançà o la torre del Mu-

seu del Suro de Palafrugell. Paral-
lelament, la programació també 
inclou, per primer cop, paquets 
que combinen ofertes d’allotja-
ment o restauració amb activitats 

enoturístiques. Per aconseguir-
ho, s’ha fomentat la participació 
dels cellers. I per facilitar l’accés 
dels visitants i promoure la rea-
lització de més d’una experièn-
cia, les activitats s’han agrupat 
per setmanes i zones (la plana de 
l’Empordà, l’Albera, el Baix Em-
pordà i el cap de Creus).

Una altra novetat d’aquesta 
quarta edició és que totes les ac-
tivitats del Vívid es podran reser-
var directament al web del festi-
val (vivid.costabrava.org).

L’enoturisme és una peça clau 
per als cellers de l’Empordà per 
donar a conèixer el seu producte, i 
té una incidència clara en les ven-
des que es fan directament al cli-
ent. Segons dades del Consell Re-
gulador, de les 5.800.000 ampo-
lles venudes el 2016, un 11% van 
ser vendes directes des dels ma-
teixos cellers. n

Els veïns de Roses han pre-
sentat de 177 propostes d’inver-
sions per incloure en el pressu-
post del 2017. Són projectes va-
riats de diversos àmbits (des de 
l’ensenyament fins al transport 
públic, passant per l’urbanis-
me, el civisme o la cultura, en-
tre d’altres). De totes les propos-
tes, 68 s’han recollit a les bústies 
habilitades específicament, 75 
han arribat al web www.tudeci-
deixes.cat i les 34 restants, en les 
dues sessions del Fòrum Ciuta-
dà. Ara els tècnics municipals 
estudiaran la viabilitat de totes 
les propostes, i preveuen tenir 
una selecció feta a principis de 
juny, quan es farà una nova jor-
nada participativa perquè els 
mateixos ciutadans escullin els 
projectes finalistes. Aquests se 
sotmetran a votació, i l’actua-
ció guanyadora (valorada en un 
màxim de 150.000 euros) s’exe-
cutarà abans de finals d’any. n

Redacció l roses
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participació. ciutadanaY

Els veïns de Roses 
presenten 177 
propostes per al 
pressupost del 2017
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de l’1 al 9 d’aBril Y

Teatre
al centre recreatiu diFerents dies 
a la setmana

nn llers. Sempre està bé el que fa 
l’àvia, a càrrec del grup Els petits co-
mediants de Llers. Hi haurà funció el 
dia 1, 2, 8 i 9 d’abril. Els dissabtes a les 
22h i els diumenges la funció es farà a 
les 18.30hn

nn figueres. Una comèdia de reis, cavallers i 
altres energúmens. El preu de l’entrada és de 
8 euros i tot l’import recaptat anirà destinat 
a Oncolliga. Les entrades es poden comprar 
al forn El Llonguet de Peralada n  

Y

Teatre
al caFè del centre de peralada a les 
17h 

diumenge, 2 d’aBril

exposicions

locals i bufada d’espelmes per l’aniversari de la biblioteca. També 
es farà un tast de vins amb la sommelier Raquel Sibecqa i una lec-
tura de textos. Les activitats de la tarda són de places limitades i 
cal inscriure’s a la biblioteca

diumenge 2Y

sant pere pescaDor            

CAVALLADAl pels carrers Del muncipi

A les 11.00h. Inici de la desfilada a plaça Major. A les 12.30h es farà 
una exhibició d’hípica al parc del Riu 

TEATREl centre cívic

A les 19.00h. Representació de l’obra Una ella coneguda olor de Jo-
sep Ma Benet i Jornet, dirigida per Maribel Olmos i protagonitzada 
per Elenc Santperenc

exposicions‘viDes errants: postguerres i 

exilis Dels germans pi i sunyer’, 

al mume De la jonquera 

nnFins al 2 de juliol de 2017 
es pot visitar l’exposició que 
mostra el llarg i complex itine-
rari de l’August, Carles i San-
tiago Pi i Sunyer que, acom-
panyats dels membres de les 
seves famílies (amb un paper 
molt rellevant de les seves es-
poses: Carmen Bayo, Merce-
des Cuberta i Carmen Cuberta 
respectivament), van deixar el 
seu país amb l’esperança d’un 
retorn pròxim que gradual-
ment s’anirà esvaint a causa de 
la consolidació del franquis-
me. Els germans Pi i Sunyer, 
pel seu passat catalanista i re-
publicà, en el Nuevo Estado de 
Franco seran objecte de de-
puració professional i patiran 
les conseqüències de la Llei de 
Responsabilitats Polítiques. A 
l’Espanya nacionalcatòlica i 
nacionalsindicalista no hi ha-
via lloc per al polític i escriptor 
Carles Pi i Sunyer, però tam-
poc per als seus germans Au-
gust i Santiago, fisiòlegs  de 
reconegut prestigi professi-
onal. Aquesta exposició, que 
compta amb un bon nombre 
de documents i objectes origi-
nals procedents majoritària-
ment dels fons familiars, evo-
ca una experiència d’exili amb 
totes les seves conseqüències: 
desarrelament, viatges i des-
plaçaments pel món, separa-
cions familiars, preocupació 
constant per un possible re-
torn i, especialment, l’enyo-
rança, simbolitzada en la vila 
empordanesa de Roses, el pa-
radís perdut dels Pi i Sunyer, 
on abans de la guerra passa-
ven els seus estius. Un “món 
d’ahir” que ja no retornarà a 
causa de la fractura que com-
portarà la victòria franquista a 
la Guerra Civil. “Vides errants. 
Postguerres i exilis dels ger-
mans Pi i Sunyer” té com un 
dels objectius principals con-
tribuir a una millor compren-
sió de l’exili republicà català 
mitjançant el cas particular i 
paradigmàtic dels germans Pi 
i Sunyer. n 

nn  Divendres, 31 de març, a les 20 hores es presenta el documental 

nn  El centre de formació integrat Ferran Sunyer i Balagues acolli-

nn  Dissabte començaran els tallers de reutilització, restauració i 

La Pemba torna a Goli al Teatre Municipal de Roses. Serà la prime-
ra vegada que es pugui veure a l’Empordà en una projecció oberta 
al públic. Es tracta d’una preestrena prèvia a l’estrena televisiva de 
TV3. L’entrada és gratuïta. Després de la projecció es farà un cinefò-
rum entre el públic assistent, i el director i la protagonista del film. 
La Pemba torna a Goli és una coproducció de Jopergon i TV3, que 
compta amb la col·laboració de l’Ajuntament de Roses, que s’ha ro-
dat a l’Himalàia nepalès durant la passada tardor i que mostra com 
és la vida en una comunitat xerpa. n

rà la conferència sobre la formació d’acompanyament a la mort i al 
dol i també la presentació del Grup Temps Alt Empordà a Figueres. 
També hi haurà la presentació de l’escola de coluntariat amb el pro-
grama d’acompanyament la mort i el dol. Es farà el dia 31 de març 
a partir de les 19h. Impartirà la conferència el doctor de programes 
d’humanització, Ricard Diaz Mallofré. Que a banda és psicotera-
peuta i entrenador de desenvolupament personal.   n 

reciclatge que promou l’àrea de Medi Ambient del Consell Comar-
cal, amb l’objectiu de sensibilitzar la població perquè doni una al-
tra oportunitat als residus i aprengui a transformar tot allò que ja 
no s’utilitza en nous objectes. Es tracta d’un taller gratuït que cons-
ta de dues sessions, amb material inclòs, i que en una primera fase 
arriba a 15 municipis. En el taller es donen a conèixer tècniques i es 
donen idees per reutilitzar, reciclar i restaurar aquests objectes.Els 
tallers van dirigits als veïns del municipi on es realitza l’activitat. En 
el cas que algú de fora dels municipi estigués interessat quedaria en 
llista d’espera.Els municipis a on s’organitzen aquests tallers -i que 
es perllongaran fins al mes d’octubre- són Agullana, l’Armentera-
Ventalló (tenen deixalleria conjunta), Borrassà, Capmany, Fortià, 
la Jonquera, Navata, Palau-saverdera, Pau, Peralada, Sant Miquel 
de Fluvià, Vilamalla, Vila-sacra i el Port de la Selva. n 

La Pemba torna a Goli

Presentació i xerrada

Taller de reciclatge

Y

Y

Y

a roses

figueres

alt emporDà
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ge
nt nn roses.  Entre el 31 de març i 9 d’abril, Roses oferirà la 2a edició de La Ruta de les Ta-

pes. Enguany un total de 51 restauradors de la població col·laboren amb l’àrea de Pro-
moció Econòmica de l’Ajuntament per donar a conèixer la riquesa culinària del mu-
nicipi i la producció enològica de la DO Empordà i així desestacionalitzar el turisme.  
La primera edició va tenir una gran acollida per part del públic, es van elaborar més 
de 6.000 consumicions. Es preveu que durant els propers 10 dies, els carrers de Roses 
es converteixin en un circuit gastronòmic, ja que enguany han passat de 25 establi-
ments adherits al projecte el 2016 als 51 establiments el 2017. Cada establiment oferi-
rà degustar una tapa, acompanyada amb una copa de vi de la DO Empordà. El preu de 
cada tapa amb degustació de vi serà de 2,5 €. Els participants tindran una butlleta on 
cada establiment estamparà un segell. n

Roses presenta la 2a edició de La Ruta de les 
Tapes amb el doble d’establiments adherits 

M.Arranzl figueres  

L’Alt Empordà tindrà les pri-
meres Jornades Conviure 
amb Capacitats, organitza-

des per un col·lectiu, sovint silen-
ciat o poc valorat. Es tracta d’un 
grup de persones vinculades,  de 
diferents maneres, al món de la 
discapacitat que vol promoure 
amb una visió constructiva i inte-
gradora el seu paper dins la socie-
tat. Aquestes jornades tenen com 
a fil conductor les històries vitals 
de superació de desenes de perso-
nes i entitats, la majoria de la co-
marca, que treballen dia a dia les 
seves capacitats. Pretenen ser un 
referent a les comarques gironi-
nes, ja que no hi ha cap oferta com 
aquesta.

CoNViure AMB CAPACiTATs. Les 
jornades se celebraran del 7 al 
9 d’abril al càmping Bassegoda 
Park a Albanyà. Durant aquests 
dies, l’espai acollirà activitats, 
jocs, tallers i conferències de di-
ferents temàtiques relacionades 
amb les capacitats. Durant la pre-
sentació de les jornades, al Con-
sell Comarcal de l’Alt Empordà, 
el gerent del Bassegoda Park, Es-
teve Guerra afirmava que el càm-
ping vol aportar “el seu granet de 
sorra a la societat per fer-la millor. 
No només busquem l’entreteni-
ment i l’animació, també bus-
quem l’aprenentatge dels nostres 
clients.” Guerra tancava la seva 
ponència sentenciant que un dels 
objectius del càmping és “treure 
la percepció d’un discapacitat.”
Una altra de les ponents i impul-
sora d’aquestes jornades és Mar 
Casas,  que durant la presen-
tació va explicar que els tres di-
es al càmping han de servir per 
mostrar “les capacitats que hi ha 
darrera de les persones que su-
posadament tenim certes disca-

PRIMERA EDICIÓ ALBANYÀ

Jornades Conviure amb Capacitats

presentació de les jornades. Mar casas “no volem ser objecte de res, mirem la vida des de la normalitat” M.ARRANZ

fArà unA conferènciA  sobre 
lA sevA entitAt i tAMbé un 
tAller de MAquillAtge de 
cicAtrius

conduirà unA ponènciA 
de teràpiA de pArellA i 
fAMíliAr en l’àMbit de lA 
discApAcitAt

oferir à u nA xerr AdA 
juntAMent AMb clArA M. 
clAvell que es titulA, ‘dues 
dones, dues MAns’ 

kreaMics i iMpulsor sexòloga iMpulsoraY Y Y
jAN MillAsTre geMMA deulofeu MAr CAsAs

pacitats”.  En aquest sentit, Jan 
Millastre, va explicar que les ins-
cripcions a les diferents activitats 
seran gratuïtes, i el 20% de la re-
captació total que es faci en con-
cepte d’allotjament al càmping, 
més 1 euro de cada menú del di-

nar popular, anirà destinat a una 
fundació sense ànim de lucre. 

les eNTiTATs. Paral·lelament a les 
ponències i activitats, s’habilita-
rà un espai-mercat perquè les en-
titats i associacions puguin ofe-

rir els seus productes o serveis, ai-
xí com difondre la seva tasca. En 
aquesta primera edició hi partici-
pen prop d’una vintena d’entitats 
com ara Altem, Fundació Vicen-
te Ferrer, Kreamics, Mifas, Tots hi 
som o El Dofí, entre d’altres. n

Ponències
DIssabte 8 D’abRIL
10.00 - 10.30 h
Les DIscapacItats vIsuaLs
ONCE, Manuel Caballero
10.30 - 11.15 h
eL tRebaLL amb capacItats DI-

feRents
Fundació Vicente Ferrer, Lacy Dodem
11.30-12.00 h
Dues Dones, Dues mans
Mar Casas i Clara M. Clavell 
12.15 - 12.45 h
‘La ILusIón como motoR vItaL’
Make a Wish
13.00 - 13.30 h
coopeRacIó amb capacItats
GERD, Jan Millastre
16.00 - 16.45 h
maquILLatge De cIcatRIus
Kreamics, Jan Millastre
17.00 - 17.30 h
quI som? què poDem feR?
MIFAS, Anna Maria Isern
17.45 - 18.15 h
eL canvI a Les famíLIes
Tots Hi Som, Laura Cebrià
18.30 - 19.30 h
sexuaLItat I supoRts a La DI-

veRsItat
Gemma Deulofeu, sexòloga
22.00 - 22.30 h
pResentacIó D’atcat 
Gemma Gregori i Josep Sansalvador

DIumenge, 9 D’abRIL
10.00 - 10.45 h
eLs LímIts ReaLs
Nàdia Cruañas, Guiomar González i M. 
Llauradó
11.00 - 11.30 h
què passa quan et cRemes?
Kreamics, Jan Millastre i Marta Aullé
11.45 - 12.15 h
f I L L s  a m b  D I s c a pa c I tat,                     

mestRes De vIDa 
CATFLORALL, Sílvia Vilacoba
12.30 - 13.00 h
DIscapacItat I opoRtunItats La-

boRaLs 
ALTEM, Natàlia Brugat i Esther Figueras
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La pugna a la zona capdavan-
tera del grup 15 de Tercera Ca-
talana continua ferma després 
que els tres equips involucrats, 
la Marca de l’Ham, el Llançà i 
l’Esplais, guanyessin diumenge 
els seus partits. Així, els figue-
rencs van superar l’Albons per 
0 a 2; els llançanencs es van des-
fer del Bisbalenc per la mínima 
(0-1) i l’Espais (foto) va superar 
un combatiu Cistella per 2 a 1 
gràcies a un doblet de Hamid.

Redacció l figueres

nn

Qui no va poder seguir el ritme 
dels tres equips punters va ser el 
Sant Pere, quart classificat, que 
va caure contra l’Empuriabrava-
Castelló a casa per 0 a 2. 

En altres partits de la jorna-
da, el Vilamalla, que va comptar 
amb un doblet de Nelson, es va 
imposar al Sant Miquel de Fluvià 
(2-3); l’Agullana va contrarestar 
els dos gols de Quintos per supe-
rar el Cabanes per un renyit 3 a 2 i 
el Torroella va cedir al seu camp 
contra el Monells (0-1) en el derbi 
baixempordanès.  n

ESPLAIS. Els castellonins van haver de suar per batre el Cistella ÀNGEL REYNAL

La Marca, el Llançà i 
l’Esplais allarguen la lluita i 
es distancien una mica més

futbol. teRceRa catalanaY

L’Escala s’emporta un bonic duel al Miramar

El Roses clou la bona ratxa contra el Guíxols

El Base Roses es deixa el triomf en l’afegit

futbol. SeGOna catalana

futbol. SeGOna catalana

futbol. SeGOna catalana

Y

Y

Y

L’Escala es va emportar diu-

Després de quatre partits se-

Segon partit de Napo Cayuela 

menge un partit bonic davant el 
Campdevànol (3-0) que li serveix 
per continuar lluitant a la zona 
noble de la classificació. 

 Després d’un inici coratjós dels 
visitants, que van disposar d’una 
ocasió materialitzada per Pujol 
ben aturada per Ureña, els esca-
lencs van anar agafant protago-
nisme i van obrir la llauna al 24’ 

guits sense perdre i de tres encon-
tres consecutius cantant victòria, 
el Roses de Gabriel Maragall va 
cloure diumenge la bona trajec-
tòria recent amb una derrota a ca-
sa contra el Guíxols (0-2). 

 Els rosincs, que venien de supe-
rar l’Escala en el derbi altempor-
danès de la jornada anterior (0-1), 
van dominar l’enfrontament pe-

a la banqueta del Base Roses i se-
gon empat. Després de les bones 
sensacions deixades en el partit 
contra el Bosc de Tosca, el conjunt 
rosinc va continuar sumant dis-
sabte a Sant Joan de les Abadesses 
(1-1), tot i que el punt va resultar 
més agre que dolç.  

Els empordanesos, ben ubicats 
al terreny de joc, van trobar el 
premi del gol al 27’ quan Frank va 

Josep castells l l’escala

Redacció l roses

Redacció l sant Joan de les abadesses

nn

nn

nn

mitjançant Compte, que va rema-
tar una centrada després de des-
fer-se del seu marcador. Instants 
més tard, al 27’, Darnés va tirar 
de picardia per fer pujar el 2 a 0 a 
l’electrònic, resultat amb el qual 
s’arribaria al descans. 

 A la represa, novament Compte, 
molt hàbil, va matar el partit al 47’, 
un resultat que deixava sentenci-
at l’equip de fora i que va perme-
tre a Albert Gasca dosificar el bloc 
escalenc.

rò van acabar cedint davant d’un 
rival letal en el contraatac que va 
obrir la llauna poc abans del des-
cans, al 39’, mitjançant l’encert de 
Caixal. 

A la represa, i malgrat els intents 
dels locals de remuntar –tres pilo-
tes al travesser–, els visitants van 
aconseguir matar el partit al dar-
rer sospir, quan Robin va col·locar 
fins al fons de la xarxa rosinca la 
pilota del 0 a 2. El Roses es manté 
setè amb 38 punts. n

aprofitar un rebuig per marcar, i 
van aconseguir així el 0 a 1 amb el 
qual s’arribaria al descans. 

A la represa el guió del partit es 
va mantenir fins al darrer sospir, 
quan el local Edu, al 95’, va glaçar 
les esperances dels visitants d’ob-
tenir el triomf amb un gol que se-
gellava l’empat definitiu (1-1). Un 
resultat, aquest, insuficient per 
uns costaners que ja se situen a 8 
punts de la salvació i que dissabte 
rebran el Banyoles, nou líder del 
grup.n

l’escala
caMPdeVÀnol

roses 
guíxols

abadessenc
base roses

Camp: Estadi Nou Miramar de l’Escala

Camp: Palastadium Lluís Moner

Camp: Municipal Sant Joan de les Abadesses

l’escala: Ureña, Pàmies, Ricard (Blanco, 50’), 
Salam (Molinas, 50’), Ramírez, Serra (Garcia, 63’), 
Argi, Darnés (Puig, 73’), Gasull, Compte i Alabert 
(Gerard, 63’).

caMPdeVÀnol: Sellas, Sánchez, Montón (Rudé, 
69’), Castella, Sinu, Garna, Ernest (Ponzano, 57’), 
Pineda, Cristian (Cambras, 80’), Suárez i Viñas.

Àrbitre: Xarles Serrano. T.G.: Gasull (L’Escala) 
i Cristian (Campdevànol).

gols: 1-0: Compte (24’); 2-0: Darnés (27’); 3-0: 
Compte (47’).

roses: Sergio, Fageda, Meliton, Jorge, Edu, Rober, 
Badua (Latino, 54’), Ivu (Tissera, 45’), Pere, Joel 
(Quique, 69’) i Leandro (Gianfranco, 66’).

guíxols: Yasin, José, Bilal, Diego (Murcia, 45’), 
Musa, Carlos (Aleix, 66’), Caixal (Iruela, 80’), Ge-
rard, Robin (Jiménez, 90’), Zayas i Callicó (Nueda, 
72’).

Àrbitre: Tome Moreno. T.G.: Pere, Joel (Roses), 
Aleix, Bilal, Carlos, Zayas i Musa (Guíxols). 

gols: 0-1: Caixal (39’); 0-2: Robin (88’).

abadessenc: Àlex, Parés, Francolí, Nil, Aleix, David 
(Albert, 30’), Camacho (Oriol, 65’), Berenguer, 
Salarich, Edu i Ernest (Latorre, 56’).

base roses: Lobato, Diego, Julien, Costa (David, 
79’), Pitu, Frank (Òscar, 45’), Marc (Raul, 56’), Mito 
(Ivan, 65’), Blas, Èric i Justa. 

Àrbitre: González-Carrato Soriano. T.G.: Parés, 
Francolí, Nil (Abadessenc), Diego, Julien i Loba-
to (Base Roses). 

gols: 0-1: Frank (27’); 1-1: Edu (95’).

3
0

0
2

1
1

El Borrassà accelera 
al final i guanya 

El Bàscara manté la 
bona trajectòria

nn El Borrassà es va refer dis-
sabte de les dues derrotes an-
teriors i va el Vilabertran a do-
micili per 1 a 2. Els visitants, 
que perdien a falta de 10’, van 
aixecar el resultat amb gols 
de Xavier i Lluís. n

nn El Bàscara va allargar dis-
sabte la ratxa sense perdre a 
cinc partits després d’impo-
sar-se al camp del Viladamat 
per 1 a 2. Brugué i Prats van 
ser els golejadors dels blau-
grana. n

futbol.3a catalanafutbol.3a catalana YY
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